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 1 AktuAlity

LETNÍ SLAVNOST – POděkOVáNÍ 
Město Rájec-Jestřebí děkuje všem, kteří se jakýmkoli způsobem podíleli na přípravách a samot-

ném konání Letní slavnosti, jež se uskutečnila dne 27.6.2010 v areálu zámeckého parku.  Jsme si 
vědomi skutečnosti, že bez vašich příspěvků, darů a osobního nasazení bychom nemohli slavnost 
nikdy pořádat v takové míře jako doposud. Jsme velice vděčni za to, že vy všichni máte velký 
zájem na uskutečnění slavnosti, která každý rok slouží především našim dětem, ale i dospělým 
ke společnému setkání, pobavení a radosti. Věříme, že se vám letošní slavnost líbila a že nám 
zůstanete nakloněni i v dalších letech.

Na letošní slavnosti se sponzorsky podíleli:

SEEIF Ceramic, a.s. Rájec-Jestřebí, Pivovar 
Černá Hora, TATSUNO-BENČ EUROPE, a.s., 
ČKD TURBO TECHNICS, s.r.o., Lékárna, Fir-
ma AMICA s.r.o. , Sklenářství Žabka, Modrá 
pyramida stavební spořitelna, firma SITA, Státní 
zámek Rájec nad Svitavou a mediální sponzor 
týdeník ZRCADLO.  

     
 

Město Rájec-Jestřebí děkuje dětem a pedagogickému sboru ZŠ a MŠ Rájec-Jestřebí a Základní 
umělecké škole, skupině Kaštánek za přípravu a provedení dětské části programu Letní slavnosti 
„Bavte se s námi“ 2010. 

Hudební skupina Kaštánek opět 
slavila velký úspěch

děkujeme Martinu Štěpánkovi a jeho 
kolegům za perfektní ozvučení po 
celý den a děkujeme panu Zachova-
lovi z firmy Jezat za celodenní jištění 
elektrického připojení jeviště
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Sboru dobrovolných hasičů za zabezpečení 
občerstvení po celý den.

děkujeme Rájecké dechové hudbě za 
vystoupení k poslechu

Děkujeme městské pracovní četě za jejich 
práci na přípravách a úklidu v parku – na ob-
rázku s herečkou Ditou Vích Hořínkovou, která 

letos vystoupila 
v Rájci-Jestřebí 
se svým synem 
Filipem Anto-
niem

Filip Antonio, syn herečky Dity Vích Hořínkové, byl obsazen 
režisérkou paní Marií Poledňákovou ve filmu „Líbáš 
jako Bůh“, v televizním seriálu „Bazén“ a dnes má další 
nabídky, se chová jako skutečný profesionál. Posoudit 
mohli ráječtí posluchači na Letní slavnosti.
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Maxim Turbulenc rozproudili posluchačům krev v žilách a zjevně zaujali i nejmladší diváky

Sportovcům nebylo zatěžko zajít na hřiště „Ve žlebu“ a zahrát si fotbálek.
K dispozici byl na místě i nafukovací hrad a motokáry.
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v SRPNOvém zPRAvOdAji NAjdete

Na závěr následovaly autogramiády, poslední pivo, rozloučení 
s kolotočem a hračkami a když se nikdo nedíval, povozili se na 
kolotoči i dospělí.
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Vzduch se tetelil žárem. Červencová tro-
pická vedra vyhnala lidi z ulic. Kdo nemusel 
být venku, tak raději nevycházel. „Uf, kdy tohle 
vedro skončí. Už je to k nevydržení…“ utřel si 
muž zpocené čelo a rychle zahnul do stínu. 
„Budu muset večer skočit na jedno pivko…“ 
zapřemýšlel a pokračoval dál v cestě. „Ani na 
tu zahrádku se teď nedá jít a kdo ví, jak budeme 
z té vyschlé země vykopávat brambory…“ řešily 
dvě sousedky, když se ztichlou ulicí vracely 
z nákupu.

Život v městečku se jakoby zastavil…
Přesto však bezpečnostní a komunikační 

systémy jsou ve střehu. Pípnutí mobilu starosty 
většinou znamenalo další z mnoha varovných 
SMS-zpráv. PÍP ozval se mobil s příchodem 
zprávy: … Výstraha – velmi vysoké teploty … 
PÍP … zvýšené nebezpečí požáru … PÍP … 
výstraha velmi silné bouřky. Výstrah je mnoho, 
ale ne všechna nebezpečí nám hrozí. Musíme 
rozlišovat a být připravení.

Páteční odpoledne, rozpálené nemilosrd-
ným slunce, rozřízl zvuk sirény. Hoří…

Rychlá zpráva z operačního střediska upřes-
nila místo: Rájec, ulice Hřbitovní. V tohle suchu 
se může oheň šířit velmi rychle. Stačilo několik 
minut, aby místní dobrovolní hasiči dorazili na 
místo. Plameny šlehaly pěkně vysoko a chvíli 
trvalo než je proudy vody zkrotily.

Naštěstí hořel jen ráz vyschlého dřeva, 
ale vedle stálo auto, o kousek dál dům a další 
dřevo.

Kdo ví, jak by to skončilo, nebýt rychlého 
zásahu rájeckých, jestřebských, dobravických 
a blanenských hasičů. Díky jim za pomoc.

Za hodinu jen hromada zčernalého dřeva 
ukazovala co se vlastně stalo a žárem ohně 
vysušené listy z korun ořešáků tiše šelestily 
ve větru.

Škola volá… aneb až se zima zeptá co jsi 
dělal v létě

Ženy mají rády změny. A taky nové věci. 
Škola je sice rodu ženského, ale nový kabátek 
dostane ryze z praktických důvodů. Zateplení 
fasády a výměna oken základní školy v Rájci 

CO POTěŠÍ – CO zAMrzÍ…

je totiž dlouhodobě podporovaný úkol zastu-
pitelstva města. V loňském roce jsme podali 
žádost o dotaci, uspěli jsme a letos na jaře byly 
připraveny a schváleny podklady pro výběrové 
řízení. Dnes se výběrové řízení blíží ke konci. 
Po jeho ukončení bude podepsána smlouva 
s dodavatelem, po předložení všech podkladů 
také se státním fondem a rozběhne se realizace. 
Podle plánu je vše nachystáno tak, aby letošní 
zima již přinesla první úspory za vytápění.

kudy, kudy cestička…
Stavem našich silnic a chodníků se za-

býváme každoročně. Trápí nás nedostatek 
finančních prostředků na opravu všech našich 
silnic a chodníků. Řada z nich potřebuje opravu 
a není jich málo.

Přesto jsme si dali za cíl, každý rok opravit 
část chodníků a část vozovek. Jen to je cesta, 
jak postupně dát do pořádku ty tisíce metrů 
čtverečních, které po opravě volají. Letos by to 
měl být chodník na ulici Fügnerova, přístupová 
cesta v Karolíně do lokality Na Famíliích, krátké 
přístupové komunikace odbočující z ulic Blanen-
ská, V Úvoze a pro pěší cesta kolem rybníka 
Klimšák a od pošty ke škole.

…
Střípek ze života: Byl teplý podvečer. Komáři 

nelétali, drobných mušek ve vzduchu také ubylo 
a zapadlé slunce po sobě zanechalo vyhřátou 
zemi. Lidem se nechtělo domů. Však bylo ještě 
světlo a tak si při sousedských rozhovorech 
vzájemně sdělovali co přinesl den.

„Vidíte jak si vážíme nové silnice?“ přišla 
s otázkou paní, kterou jsme potkali u jejího do-
mu. „A proto ji taky pravidelně uklízíme …“doda-
la s určitou hrdostí v hlase, protože řada malých 
hromádek u obrubníku a krásně čistá silnice 
potvrzovaly její slova.

Díky za vaši pomoc. Díky za to, že svým 
přispěním pomáháte dělat kolem sebe věci 
krásnější.

Máme z toho radost…
Ing. Pavel Perout

starosta



 6 kuLTurNÍ děNÍ

•	 Nové náhrdelníky, náušnice, náramky
•	 Nové sety náušnic a náhrdelníků
•	 Šperkové závěsy na brýle
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Sbor dobrovolných hasičů Rájec

Vás srdečně zve na oslavy

115. výročí založení sboru

4. září 2010 na hřišti za sokolovnou

Srdečně zveme Vás a Vaše děti na druhý ročník královské zahradní slavnosti, která 
se bude konat v neděli 5. září 2010 na NádVOŘÍ záMku ráJEC NAd SVITAVOu. 

Začátek akce ve 14.00 hod.

Těšit se můžete na Královský průvod – královnu a krále s družinou, lukostřelce, rytíře, žongléry, 
živé sochy a spoustu dalšího. Vystoupí Šošůvská schola s hosty a Písničkové TETINY. Budete se 
moci svézt v kočáře, střílet lukem, šermovat, namalovat perníčky nebo si zatančit s princeznou. 
Děti čekají různé úkoly a za splnění drobné odměny.

Na závěr odpoledne Vás čeká netradiční ohňostroj.

Oblečte si ty nejkrásnější šaty a přijďte s námi prožít příjemné odpoledne. Těšíme se na všechny 
princezničky a prince, královny a krále, dvorní dámy, rytíře, mušketýry, dvořany, šašky a jiné krás-
né kostýmy, kterými nás jistě překvapíte, ale i na ty, kteří se přijdou třeba jen podívat. Vstupné je 
dvacet korun, pro děti do tří let zdarma.

Občanské sdružení „za rozvoj města“ rájec-Jestřebí pořádá

Královskou zahradní slavnost

Kde bude následující program
Ve 12.00 bude sraz účastníků a techniky na prostranství před obchodním domem ERMIA, odkud ve 
13.00 vyjde průvod hasičů a historické i současné techniky a projde ulicí Jurkovou přes náměstí Míru 
a ulicí O. Blažka na hřiště za sokolovnu, kde bude pokračovat program ukázkami historické i současné 
techniky. Program bude doprovázet koncert dechové hudby. Pro děti bude připraven skákací hrad. 
Dále bude připraveno bohaté občerstvení.

V pátek 3. září se od 18.00 hodin uskuteční slavnostní Valná hromada pro členy sboru a hosty 
v areálu chovatelů.

Srdečně zvou hasiči Rájec
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IC – listopad

KULTURNÍ D NÍ

íjen, listopad – Informa ní centrum m sta
POD-ZIMNÍ PRODEJNÍ VÝSTAVA
Keramika, Šperky z korálk  Šárky Vymazalové, košíky Lenky Cve kové, šperky Hany D. Anderson,
kachlíky a šperky R ženy Sedlákové
Otev eno: Po, t 9 – 18; út, st, pá 9 – 15

30. 10. – 12. 11. 2009 
výstavní sí  knihovny
JOHANKA MALO OVÁ – OBRAZY
- výstava mladé brn nské výtvarnice

12. 11. ve 14 hodin
Sál K-á ko
SETKÁNÍ JUBILANT

13.11. v 19.30hod
Sál K-á ko
NENECHTE SI UJÍT!

AL ANDALUS
Unikátní koncert s kolumbijskou tane nicí
Petr Vít – flamencová kytara, Azar Abou – perkuse, Veronica Vítová/Roa – tan í flamenco.

19. 11. 2009 18.15h
Výstavní sí  knihovny
ADVENT A VÁNOCE DOMA I ZA OKNEM
- malý workshop se zámeckým zahradníkem – tvorba adventních v nc , váno ních svícn  a jiných
dekorací pro výzdobu domu i bytu. Podle možností si doneste sebou: v ne ek, sví ky na adventní
v nec i svícen a vázací drátek. P írodní materiály (v tve) budou zajišt ny.

20.11. v 17 hodin
Sál K-á ko

   
Tel.: 516 432 191

Komenského 620, 678 02 Rájec-Jest ebí

www.rajecjestrebi.cz

Otev eno:    Po, t          9:00 - 18:00
        Út, St, Pá         9:00 - 15:00

                             

   Informa ní a vzd lávací centrum m sta
RÁJEC-JEST EBÍ

E-mail.:informace@rajecjestrebi.cz

Otevřeno:		po – pá 9:00 – 17:30

Městská knihovna bude 
pro veřejnost otevřena 
celé prázdniny.

Knihy na dovolenou si můžete vybrat v klidu do-
mova na adrese: http://katalog.rajecjestrebi.cz.

PrOVOz kNIhOVNY O PrázdNINáCh

Oddělení pro děti   po, čt 13 –16 h 

Oddělení pro dospělé  po 16 –18 h 
 čt  9 –11, 16–18 h

CO SE děJE VE ŠkOLáCh

MČr PrAhA 2010
V sobotu 22. 5. 2010 se vydalo 12 dívek 

z Relax Clubu Rájec-Jestřebí na MČR do hlav-
ního města Prahy. Bohužel dvě další postupující 
musely zůstat pro nemoc doma. Konkurence by-
la veliká. V kategorii 11–13 let se do semifinále 
dostala Veronika Musilová a Alena Chlupová.  
Mezi nejlepších 15 do finále rozhodčí vybrali 
Denisu Pěnčíkovou, která i přes nemoc obsadila 
7. místo. V kategorii 8–10 let se mezi 40 semifi-
nalistek probojovaly Barbora Dzapková, Andrea 
Karásková a Denisa Stloukalová. Do finále 
postoupily Veronika Švábová a Nicol Staňko-
vá. V nejstarší kategorii 14–16 let v semifinále 
skončila Iveta Müllerová. Obhájili jsme pozice 
z loňského roku, což je při stoupající úrovni stále 
těžší. Příjemně naladění jsme se vraceli domů 
a to také díky skvělému výkonu našich hokejistů 
v semifinálovém utkání proti Švédsku na MS, 
které jsme horlivě a se zápalem sledovali spolu 
s dalšími stovkami fanoušků na Václavském 
náměstí. Litovali jsme, že nemůžeme pobýt ješ-

tě další den 
a sledovat fi-
nálové utká-
n í  n a š i c h 
chlapců, kte-
ré nakonec 
tak skvěle 
dopadlo.

Mgr. Marie  
Müllerová

v Adamově. Do Adamova jsem 
jela já, Pavel Šašinka a dopro-

vázela nás paní učitelka Kolářová. Vlakem jsme 
dojeli do Adamova a pěšky došli do školy, kde se 
soutěž konala. Soutěžilo se v pěti kategoriích. Až 
odrecitovali soutěžící z nulté,1. a 2. kategorie, 
přišla na řadu kategorie třetí, kde jsem recitovala 
já. Potom recitoval Pavel. Na konec bylo vyhlá-
šení vítězů. Pavel bohužel nepostoupil, i když 
se mu vystoupení povedlo. Já jsem postoupila 
z prvního místa, společně s jedním klukem, který 
byl na druhém místě. Oba jsme postoupili do 
krajského kola, které bude v Brně.

Do Brna mě doprovázela moje mamka 
a paní učitelka Kolářová. Jeli jsme vlakem a po-
tom tramvají do SVČ Labyrint, kde se soutěž 
konala. Na úvod nám zahráli studenti z vyso-
kých škol divadelní scénku a potom se 
začalo recitovat. Každý soutěžící musel 
mít připravené dvě básničky. Soupeři 
byli hodně silní. Jak jsme odrecitovali 
obě dvě básničky, nastalo vyhlášení. Do 
dalšího celostátního kola postoupili dva 
soutěžící, mezi kterými jsem nebyla, ale 
hodně mě potěšila cena diváků, které si 
moc vážím. Na soutěži bylo moc pěkně 
a těším se na další.

Eva Mrázková, 6.A

rECITAČNÍ SOuTěž – 
OkReSNí kOlO AdAmOv  
A kRAjSké kOlO BRNO

Dne 24. března se konalo 
okresní kolo recitační soutěže 
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deN zdRAví
V pátek 4. června se na naší škole konal 

tradiční Den zdraví. Každý ročník měl pestrý 

program. Žáci sedmých tříd měli připravený den 
v duchu ekologie, žáci osmých tříd připravova-
li zdravé pokrmy, měli besedu se sportovcem, 
kurátorem a policisty. Dívky z devítek seznámila 
paní kosmetička s tím, jak se mají správně starat 
o pleť, a u paní manikérky se přiučily péči o ruce 
a nehty.  Chlapci si mezitím mohli vyzkoušet, jak 
jsou na tom s fyzickou kondicí, a nakonec byli pro 
žáky devátých tříd připraveni tři záchranáři s tolik 
potřebnou výukou zásad první pomoci.  

My šesťáci jsme šli na školní hřiště na ukázku 
psovodů. Byli tam dva vlčáci a ti dobře poslouchali. 
Potom jsme šli na ukázku policejního dopravního 
auta. Auto bylo luxusní, s tiskárnou a notebookem. 
Mohli jsme si do auta i sednout. Někteří osmáci 
zkoušeli i dýchat, jestli nejsou opilí.

PódiOvé SklAdBy
1. května jsme se skladbou Caesaři a Kleo-

patry získaly druhé místo v Blansku v závodech 
pódiových skladeb a 22. května jsme absolvo-
valy přehlídku pódiových skladeb v Boskovicích, 
kde jsme získaly ocenění za choreografii, kos-
týmy, provedení a nápad. 

vycvičeného psa. Ani jsem nevěděl, že ty věci, 
které měla paní, vůbec existují: mluvící mobil, mlu-
vící hodinky, přístroj rozeznávající barvu oblečení 
a další věci. Celý Den zdraví se mi moc líbil. 

Marek Opatřil, 6. A

Dále jsme šli do multimediální učebny, kde 
nám pan nadp. Marek Švec ukazoval pravidla 
silničního provozu  a jak máme přejet křižovatky. 
Potom nám ukazoval různé havárie z okresu 
Blansko. Ze směru z Blanska na Lipůvku se srazilo 
auto s dvěma motorkami. Kdyby jely motorky 90 
km/h, havárie by se nestala. Stala se proto, že 
motorky jely rychlostí 130 km/h. 

Na závěr jsme si povídali s nevidomou paní, 
která měla s sebou pomocníka – svého speciálně 

5. června jsme jely se všemi děvčaty Relaxu 
Rájec do malé vesničky Drásov, kde malé i velké 
holky získaly stříbrnou placku. Děkujeme trenér-
kám, protože bez nich bychom to nedokázaly. 

Veronika Švábová, 4. třída
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POžárNÍ OChrANA OČIMA děTÍ

PrOJEkTOVý TýdEN žáků dEVáTýCh TŘÍd V ráJCI-JESTŘEbÍ

„Hoří, hoří, …“ Uch. Ještě jeden závan ledový-
ho větru a ležela bych na zemi. „Tome!“ Poněkud 
jsem zvýšila hlas, aby mě bylo přes ty uječený 
sirény vůbec slyšet. „Nemůžeš lítat někde jinde? 
Snažím se nachystat snídani.“ Tom – můj malý 
bráška, velký hasič. Začaly prázdniny, ale já, místo 
povalování v posteli nebo lebedění u bazénu, se 
od ranních hodin věnovala pouze mému hrdinovi. 
Což se rovná chlebu přilepenýmu namazanou 
stranou k podlaze (podlá fyzika), rozlitýmu čaji 
a hřebínku ztraceném v nenávratnu. Díky Bohu 
nic pro hasiče. 

O dvacet minut později a bohatší o pár 
nelibě vypadajících skvrn na ubruse, se Tom 
konečně rozhodl obout svoje boty, pobrat výstroj 
a vyrazit do terénu. Cíl – školka, ležící nedaleko 
od nás. „Martííí…“ začal už za první zatáčkou. 
„Koukej. Kolegové.“ Jo, kolegové = hasiči. Můj 
brácha je velectěnej člen hasičského sboru celé 
zeměkoule. „Ale Tomí…“ začala jsem a vlastně 
jsem ani neměla v plánu pokračovat. Stačil 
jenom lehkej úsměv a dál jsem se věnovala 
svým slunečním brýlím. Loňská kolekce. Mož-
ná by to chtělo nový. Juch. Aspoň že to slunko 
peče jako šílený. Doufám, že to není jen další 
dočasnej stav. Jako včera. Prý slunečno až do 
zjevení Měsíce. To určitě. Podle meteorologů 
začíná noc v půl jedenáctý dopoledne. „Ale oni 
tam opravdu jsou!“ začíná natahovat. Poplach. 
OK, jeden pohled mě nezabije. No dobře, tak 
tam vážně jsou. Ale to nevrátí těch pět minut 
zpoždění. Tento týden už potřetí. Mamka mě 
zastřelí. „Ano a moc jim to sluší. Ale paní učitelce 
by se asi moc nelíbili. Co myslíš?“ Bezduše jsem 
ze sebe dál sypala důvody, jeden za druhým 
a bláhově si myslela, že mě někdo poslouchá. 
Bráška stál pořád na místě, oči zabodnuté směr 
hasičské auto a i kdybych mu teď slíbila takový 
fára dvě, ani by to nezaregistroval. „Ale co kdyby 
potřebovali pomoct?“ … 

Soutěžící: Michaela Feiková, 9. B

Na konci školního roku třídní učitelé ze základ-
ní školy v Rájci-Jestřebí pomohli žákům devátých 
tříd důstojně zakončit povinnou školní docházku. 
Ve dnech 14. až 18. června 2010 realizovali žáci 
9. A, B, C pod pedagogickým dozorem předem 
důsledně naplánovaný projekt. Žáci měli příle-
žitost prezentovat vlastní tvorbu před publikem, 
sledovat jeho reakce, prožít si úspěch nad dobře 
odvedenou prací nebo naopak zklamání, dále také 
možnost předvést se jako třída plná kamarádů 
schopných týmové práce a realizace daného 
projektu. Náročnost projektů byla dána již samot-
nými tématy – Brno v proměnách času v podobě 
originálních obrazů, dotazníkový výzkum vztahů 
Čechů a Slováků prováděný v Rájci-Jestřebí 
a hlavně přímo na Slovensku a procházka histo-
rickými obdobími včetně praktických ukázek.

Žáky 9. A třídy úporně směroval k co nejlepším 

výkonům třídní učitel Pavel Dvořák. Výsledky vý-
zkumu pan učitel shrnuje takto: „Podle očekávání 
věděli Slováci o Česku a češtině mnohem více 
než opačně. Nejhůře dopadla mladá generace 
v obou státech. Nevyskytl se žádný Slovák, který 
by dal najevo negativní vztah k Česku. Pouze je-
den Slovák se vyjádřil, že lituje rozpadu federace. 
Vzhledem k tomu, že šetření probíhalo v Hlinkově 
Ružomberku, nás to trošku (mile) překvapilo. Mezi 
Čechy se několik negativních hodnocení objevilo, 
i když šlo o jednotlivce. Žáky anketní šetření velice 
bavilo, spousta Slováků evidentně chtělo s bratmi 
dát řeč. Naopak při šetření v Rájci-Jestřebí se 
ukázalo, že Češi jsou tak trochu chladní.“

Pod vedením vynikající výtvarnice paní 
učitelky Dlapové se žáci 9. B blýskli nádher-
nými obrazy, které měli možnost zástupci 
ostatních tříd vydražit ve fiktivní dražbě. Ná-

VYbÍJENá
Dne 12. 5. 2010 se uskutečnilo okresní kolo 

ve vybíjené v Adamově, kterého se zúčastnily 
mladší žákyně a to jsou: Šárka Mikulášková, 
Karolína Lipovská, Nikola Svánovská, Eva 
Müllerová, Veronika Vašková,Tereza Šiková, 
Markéta Stloukalová, Helena Krejčí, Kamila 
Kubíková  a Eva Mrázková. Po příjezdu jsme 
šly na zahájení a podívat se na rozpisy zápasů. 
Hrály jsme 3 zápasy a ve 4. zápase jsme už 
hrály o 1. místo. Hrály jsme s velice tvrdými 
soupeři – Letovicemi. Byl to napínavý zápas, 
který skončil 6:5 a tím jsme se umístily na bá-
ječném 1. místě !! 

Karolína Lipovská a Nikola Svánovská 7.A
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sledující roky budou obrazy Brna zdobit jejich 
třídy. Že se jim dílo podařilo, můžeme posoudit 
na přiložených fotografiích.

Třídu 9. C řídila paní učitelka Sehnalová: „Žáci 
byli rozděleni do pěti skupin podle věků od pravěku 
po moderní dějiny. Zaměřili se hlavně na kulturu, 
umění, způsob života, bydlení, oblékání, hudbu, 
tanec, jídlo. Ve vystoupeních předvedli nejen 
mluvené slovo, ale i hraní na bubínky, moderní 
taneční street dance, na doplnění uvařili dobroty 
– chlebové placičky, drobenkový koláč, sýrové jed-
nohubky s olivami a hrozny, zeleninový a ovocný 
salát. Děkuji všem vyučujícím, kteří nám ochotně 
pomáhali radou i pomocí a vlastními nápady.“

Vedle Dne zdraví (žákům se věnují odbor-
níci z řad policie, zdravotníků, profesionálních 
sportovců aj.), Dne naruby (žáci se promění na 
jeden den v učitele) a seznamovacích výletů pro 

LOMNICký SLAVÍk, 22. ČErVNA 2010
Lomnický slavík je pěvecká soutěž, kterou 

pořádá již řadu let ZŠ, ZUŠ a MŠ Lomnice. Rádi 
jsme od garanta soutěže paní Mgr. Evy Vítkové 
pozvání do soutěže přijali. Soutěž byla rozděle-
na do šesti kategorií. Nás se týkala 3. kategorie, 
kde soutěžila Peťa Nezvalová a Evča Mrázková 
a čtvrtá kategorie s Kristýnkou Dzapkovou, 
Klárkou Spilkovou a Terezkou Kučerovou. Letos 
poprvé se zkoušela nesoutěžní kategorie duety, 
kde zpívala Verča Holcová, Kamča Skřivanovou 
píseň z populárního Muzikálu ze střední a Peťa 
Nezvalová s Verčou Sychrovou pěknou sklad-
bu s názvem Tráva. Do každé kategorie škola 
mohla přihlásit maximálně tři žáky. Soutěžící si 
připravili jednu skladbu s hudebním doprovo-
dem, klavírem, kytarou nebo CD. Žáci se také 
mohli doprovázet sami.

Účastníků bylo hodně, v každé katego-
rii přes deset zpěváků, takže nebyl čas na 
prodlevy. Porota byla složená z hudebních 
odborníků a aktivních muzikantů, předsedal jí 
pan ředitel ZUŠ Tišnov Mgr. Tomáš Zouhar. To 
dodávalo celé soutěži opravdu pořádnou váhu 
a není divu, že i naše vynikající zpěvačky do-
stihla tréma. První z rájeckých vystoupila Petra 
Nezvalová s písní Honey, Honey z muzikálu 
Mamma Mia a jako první ve své kategorii roz-
tleskala publikum a rozzářila vážně se tvářící 
porotu. Pak už to šlo jak po másle. Evča to 
svým temperamentním vystoupením s nezná-
mou muzikálovou písničkou rozjela natolik, že 
někteří v sále zapomněli zavřít ústa údivem. 
Terezce se píseň Here comes the sun od Be-
atles s Pavlovým klavírním doprovodem také 
povedla. Klárka Spilková s hitem Jsi můj pán 
skoro vyrazila porotě dech a vysloužila si jako 
první od všech porotců maximální hodnocení. 
Po tomhle představení si v Lomnici mysleli, 
že je vítěz jasný. Na pódium však vstoupila 
nenápadná Kristýnka Dzapková a co se tam 
dělo v následujících minutách, nikdo z přítom-
ných nečekal. Mráz po zádech, slzy v očích, na 
pódiu stojí Céline Dion a rázem je rozhodnuto 
i o absolutním vítězi.

Soutěž měla vysokou úroveň. Petra Nezva-
lová obsadila ve své kategorii druhé místo, Klára 
Spilková také druhé místo, Kristýna Dzapková 

nově vzniklé kolektivy žáků se Projektový týden 
žáků devátých tříd řadí k tradičním projektům 
naší školy. Loni žáci ve stejném projektu nasadili 
laťku hodně vysoko, a proto to tentokrát neměli 
absolventi snadné. Myslím si, že se jim práce 
podařila. Projektový týden je zátěž především pro 
třídní učitele, kteří musí celý projekt naplánovat, 
koordinovat a neustále vybízet žáky k výkonům. 
Zaslouží si velký dík.

Mgr. Kateřina Kolářová 
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 Nice tO meet yOu!  (část třetí)

V první části jsme vás seznámili s tím, proč a jak se studenti šestiletého 
gymnázia v Rájci-Jestřebí dostali na Shetlandské ostrovy a jak jim to 

pomohlo v sebedůvěře při používání anglického jazyka. Ve druhém pokračování jsme se 
zaměřili na lidi, které jsme potkali, a kteří v našich vzpomínkách zůstanou navždy. Dnes 
popíšeme některé zajímavosti Shetlandů, divokých ostrovů s vřelým přivítáním, a můžete 
se těšit na popis způsobu života na ostrovech, včetně jídla, hudby a počasí.

„Pýcha místa“ je podtitul turistického loga 
Shetlandů, které mají i vlastní oficiální vlajku, 
a nelze než souhlasit, že zdejší obyvatelé mají 
na co být pyšní. Prastará historie a neobyčejná 
krajina, bohatý přírodní život, fascinující kultura 
a uchovávané dědictví mnoha generací jsou 
prvky, které stojí za to poznat.

Ostrovy jsou obydleny už šest tisíc let. Bro-
chy, kamenné kruhové stavby z doby bronzové, 
dodnes udivují svou dokonalostí, starodávná 
historie Vikingů je udržovaná v místních muzeích 
velmi pečlivě, norská minulost je na nejseverněj-
ších skotských ostrovech stále patrná. Archeo-
logická naleziště přístupná veřejnosti překvapují 

působivým zpracováním a snadno nachází své 
obdivovatele. Hrad ve Scalloway byl jen náš, klíče 
si totiž musíte půjčit na recepci místního hotelu. 
Dát si oběd ve starých zdech hodovní síně byl 
zajímavý zážitek. Shetlandy mají šarm – minulost 
a přítomnost tu žijí společně.

Bájná krajina konce světa, kam se jen tak 
někdo nedostane, nás od počátku fascinovala. 
Hlavní město více než sta ostrovů, Lerwick, je 
britským nejsevernějším městem. Mimochodem, 
co je ostrov a co jen skála v moři? Shetlanďané 
říkají, že co má travnatou plochu, je ostrov. 
Žádné stromy nikde kolem bylo jedno z našich 
největších překvapení. Zcela hladké ostrovy 

vypadají velmi hebce a jsou naprosto 
přehledné. Nic vás neruší ve výhledu. 
Žádná vegetace, kterou se musíte 
prodírat. Přesto však těžko rozeznáte, 
co je oceán, co moře a co jedno z ně-
kolika set vnitrozemských jezer.

Útesy jsou mimořádně krásné 
a velmi dramatické. Nás všechny 
uchvátily ty na vulkanickém poloo-
strově Eshaness. Prohlédli jsme si 
maják, nikoho nesfoukl extrémně silný 
vítr z dvacetimetrových útesů a všichni 
ocenili hostiteli nabídnuté občerstvení 
ve výletní restauraci s výhledem na 

první místo a současně absolutního vítěze, tak-
že měla tu čest celou soutěž svým nádherným 
zpěvem zakončit. Dostalo se nám poděkování 
a také pochvaly, že jsme „ozdobou každé soutě-
že“ a to zahřálo u srdce. Ptali se nás, jakou tam 
v Rájci pijeme zázračnou vodu, po které jsou děti 
tak šikovné – to je zásluha především vzorných 
rodičů, kteří se svým dětem věnují a podporují je 
v mimoškolních aktivitách. Lomnickým patří dík 
za prvotřídně zorganizovanou soutěž.

Kateřina Kolářová
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pláž. Pláže snad ani nejdou popsat. Nejsou 
daleko od představy ráje na zemi. Snadno 
podlehnete kouzlu absolutně bílého písku 
a neuvěřitelné modře oceánu. Přelidněné 
pláže v těchto zeměpisných šířkách rozhodně 
nečekejte, koupat se vydrží jen otužilci.

Na ostrovech najdete mnoho zajímavostí. 
Nejužší místo, kde se téměř setkává oceán 
s mořem, měří jen pár metrů a v minulosti jej 
lodě překonávaly po valících se kládách. Dore 
Holm je skála v oceánu tvarem připomínající 
pijícího koně a jedno z nejfotografovanějších 
míst. Autobusová obyvatelná zastávka, která 
má vlastní webové stránky, vás donutí k úsmě-
vu – student čekající na autobus do školy se 
nudil, tak si postupně nanosil různé věci včetně 
televize…

Pokud vás zajímá příroda, je tu jedna rostli-
na v neomezeném množství. Vřes. Vřes, tak ten 
je všude. Pole vřesu. Žádné cesty přes něj ne-
vedou, za chvíli si zvyknete po těchhle něžných 
rostlinách šlapat. Naštěstí nebyl v době naší 
návštěvy v květu. Zato právě kvetoucí narcisy 
jsme viděli po tisících. Místní komunita je vysa-
zuje podél cest a rozhodně nešetří. Ovce, které 
jsou na ostrovech všude, narcisy nežerou. Ov-
ce, shetlandští poníci, tuleni 
a vydry jsou typickými zvířaty 
ostrovů, na velryby jsme štěstí 
neměli, velkou pozornost však 
přitahovali ptáci. Ornitologové 
s teleobjektivy i my, obyčejní 
návštěvníci, jsme nejvíce vy-
hledávali pohled na dvacet 
centimetrů velkého zástupce 
ptačí říše, který je tak barev-
ný, že působí až umělohmot-

ným dojmem. Papuchalk. Je jich tu na dvě stě 
tisíc. Papuchalk je symbolem Shetland a jako 
suvenýr můžete dovézt kokosové bonbóny 
s názvem „puffin poo“ – papuchalčí výkaly.

Roztroušené domky na napohled hebkých 
ostrůvcích beze stromů jsou typickým pohledem 
na krajinu. Pokud tedy vůbec nějaké domky uvi-
díte – na 1500 km2 žije jen 22 tisíc obyvatel, tedy 
15 lidí na kilometr čtvereční. Ráječtí studenti 
v rodinách tedy silně zvedli hustotu obyvatel, 
jak někteří před cestou vtipkovali.

Ostrované mají výborné ekonomické pod-
mínky. Ropa objevená v sedmdesátých letech 
přináší dnes kraji prosperitu, o jaké se jiným 
zemím může jenom zdát. Rašelina, která v mi-
nulosti sloužila po usušení k topení, a kterou 
stále ještě někteří obyvatelé vytápí své domky 
už jen kvůli příjemné vůni, je tak nahrazována 
modernějšími způsoby včetně větrné energie. 
Chov ovcí a rybaření dnes už také není nutnou 
podmínkou obživy. Nezaměstnanost je jen ko-
lem jednoho procenta. Kraj je díky příjmům z ro-
py bohatý, což má své klady i zápory. Zastavení 
poklesu populace emigrací, investice do vzdě-
lání, kultury, stavby sportovišť a muzeí, vlastní 
noviny či rádio jsou jistě pozitiva, ale na druhé 

straně je občas problém příjmy 
smysluplně utratit a alkohol je 
levný a zimy dlouhé…

Počasí je těžké charakterizo-
vat. Kdybych měla shetlandské 
počasí popsat jedním slovem, 
byla by to různorodost. Naše 
fotografie z cesty zachycují scé-
ny zdejší krajiny ve věčně se 
měnící náladě. Místní obyvatelé 
říkají, že když je nečas, nejlepší, 
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kdy průvod stovek válečníků držících louče a do-
provázených hudbou vrcholí zapálením vikinské 
galéry. Působivá obdoba našich čarodějnic!

Jídlo bylo jedno z mých největších překvape-
ní. Vše bylo neskutečně čerstvé, vše z místních 
zdrojů – krabi, hřebenatky, uzený losos, mušle 
(na mušle a lososy jsou tu farmy), treska, jehněčí 
ze slaných pastvin, brambory pečené v mořské 
soli… Velká kniha skotských receptů od pana 
domácího mi bude připomínat, že jídlo zde nikdy 
nebylo jen anglické „fish and chips“. Velice za-
jímavý byl i čas strávený vařením tříchodového 
shetlandského menu našimi studenty. Bez po-
moci zkušené paní učitelky jsme se neobešli, 
mnozí studenti vařili vůbec poprvé a moc si to 
užili. Vytištěné recepty si chtěli odvézt domů, aby 
se mohli pochlubit příbuzným. Všem totiž chut-
nalo a místní zase chválili naše typické vánoční 
cukroví, které jsme jim na oplátku přivezli.

Od domácích jsme dostali mnoho dárků, CD, 
DVD a rozličné upomínkové předměty. Naše 
návštěva měla velmi kladné ohlasy, ráječtí stu-
denti výborně reprezentovali svou školu a zemi. 
Studentky se chlubily řetízky a některé je odmítaly 
sundat i na spaní, tak silné emoce v nich hostitel-
ské rodiny vyvolaly. Typickým suvenýrem jsou po-
ctivé řemeslné výrobky, pletené kousky oblečení 
z vlny shetlandských ovcí, věci ze dřeva, kamenů 
a kůže, funkční i dekorativní zároveň.

My jsme ale byli nejvíce obdarováni jedním 
speciálním dárkem, jak píšeme na konci filmu, 
který jsme o Shetlandech vytvořili – vzpomínka-
mi. Ty nám zůstanou napořád. Den po dni mohli 
rodiče a přátelé sledovat naši cestu prostřed-
nictvím fotografií umisťovaných na internetový 
server. Viděli tak téměř v přímém přenosu, že 

co můžete udělat, je sednout na bobek a počkat 
pět minut. Určitě nastane změna. Pravdou je, 
že v jednom dni jsme zažili kroupy, liják, mrho-
lení, silný vítr i bezvětří se sluncem, kdy jsme 
sundávali jednu vrstvu oblečení za druhou, a to 
všechno několikrát dokola. V době návštěvy 
studentů z Rájce-Jestřebí v květnu bylo přes 
den 7–10 stupňů, což bylo prakticky totéž jako 
v té době u nás. V létě teploty zřídka přesahují 
dvacítku, v zimě je výjimečně sníh, protože teplý 
golfský proud dělá své.

Nejkratší den musí být depresivní, necelé 
čtyři hodiny, zato v létě je světlo až 23 hodin 
(19 hodin slunečního svitu) a o půlnoci můžete 
hrát golf, běžný sport zdejších lidí, rybařit nebo 
jezdit na kole po cestách i mimo ně, kajaku či 
jachtě, dělat pobřežní treky, procházky kolem 
útesů a vnitrozemských jezer nebo túry po 
kopečcích. V tomto ročním období se úplně 
nestmívá, zůstává tajuplný soumrak, surrealis-
tické tlumené světlo zvané „Simmer Dim“.

Neodmyslitelnou součástí místní kultury je 
hudba. Dozvěděli jsme se, že děti se na hudeb-
ní nástroje učí hrát ve škole, 
s hudbou vyrůstají a setkávají 
se s ní denně. Člověk si lehce 
zamiluje zvuk shetlandských 
houslí, kytar a harmonik a nála-
du, kterou vyvolávají. Živá mu-
zika je v místních hospodách, 
doprovází i slavnosti. Například 
poslední lednové úterý přita-
hují Shetlandy pozornost po-
zoruhodnou akcí Up Helly Aa, 
světově největším každoročně 
konaným ohňovým festivalem, 

CO SE děJE VE ŠkOLáCh
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Burácení silného jezu je slyšet na velkou 
vzdálenost. Trochu se nám třepou kolena, ale 
říkáme si, že jsme nejlepší vodáci, kteří kdy po 
Vltavě pluli. Kormidlo doleva, zněl jasný pokyn 
háčka. Voda nám ukazuje svou sílu. Jako malé 
dřívko obklopené masou vody sjíždíme jez, ale 
není vyhráno, čekají nás peřeje. Bylo to jako 
zápolit s tsunami. Kamkoli jsem se podíval, 
viděl jsem pouze rozbouřenýho divocha, jenž 
nás chce chytit. Už už cítíme jeho spáry, ale síla 
jednodenních zkušeností nás vytáhne z útrob 
tohoto obra. Koutkem oka pozorujem druhý 
břeh, kde se koupají naši vrstevníci a jeden 
s vytřeštěnýma očima volá na druhého: „Po-
hni! Já tu loďku neudržím!“ A my se smíchem 
odplujeme dál.

naplňujeme životní heslo shetlandské paní uči-
telky, která naši návštěvu připravila – EXPLORE, 
zkoumej, hledej, objevuj !

Islandská sopka nám přinesla drama na 
závěr, protože ještě večer před odletem zpět 
byla všechna letiště na naší trase opětovně 
uzavřena, ale všechno dobře dopadlo a my už 
můžeme jen vzpomínat na vše, co nám cesta 

dala – jazykové sebevědomí, poznání míst-
ních lidí a jejich života, kultury, školy, krajiny, 
historie, přírody a mnoha dalších detailů, které 
tvoří ucelený dojem v našich myslích a srdcích. 
Pevně věříme, že to nebylo naposled, co jsme 
se setkali.

Mgr. Kateřina Pernicová
Vyučující anglického jazyka 
v sekundě rájeckého gymnázia

VOdáCký kurz VLTAVA 2010

Vody bylo skutečně dost

Pohoda na lodi

Před těžkým úsekem

Takhle nějak vypadá vodácký kurz studentů 
rájeckého gymnázia. Zde se z obyčejných stu-
dentů rodí velmistři ve sjíždění řek.

Martin Alexa
kvarta

Český Krumlov
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projekci, tak se skutečně ocitnete na Kilimandžáru. 
Anebo někde úplně jinde. Stačí si totiž pořídit 
„POUZE“ videokameru na přilbu a tu správnou 
GPS navigaci a můžete začít tvořit vlastní trasy, na 
nichž pak lze v zimě trénovat v teple tělocvičny. Ale 
nejen to, systém vám umožní sdílet tréninkovou 

námahu s vaším kolegou třeba na druhém konci 
světa. Jak? Přece přes internet.

Závodím na trase Rájec-Jestřebí – Ráječko 
– Karolín – Petrovice – Sloup … s kamarádem, 
který žije na pobřeží Středozemního moře. Není 
to silné a inspirativní? My to tak cítíme.

Proto jsme se pustili do sběru starého pa-
píru a chceme si alespoň na jeden ergobajk 
vydělat. Těm, kteří se orientují v cenách, se 

to může zdát naivní. My se 
ale nevzdáváme. Věříme, že 
nalezneme podporu i u vás, 
občanů města Rájce-Jestře-
bí. Na oplátku vám slibujeme, 
že nedovolíme, aby se kola 
zastavila. Kilimandžáro přece 
není jediným vrcholem, který 
v životě stojí za zdolání…

Vedení školy a 
sportovního klubu gymnázia

Kdo z pořadatelů virtuální cyklistické expedice 
ve stopách Roberta Šamonila na vrchol nejvyšší 
africké hory by si pomyslel, že tři měsíce po po-

sledním šlápnutí bude téma stále živé. Radost 
z počtu účastníků, z jejich příznivých ohlasů po-
malu odezněla spolu s únavou pořadatelů, co však 
zůstalo, je idea. Silná a inspirativní.

Ne každému se vybaví konkrétní věc, když 
se řekne „ergobajk“, ne každý ví, co se skrývá za 
názvem Daum Electronics. Ti, co si vyšlápli na Ki-
limandžáro, to v krajním případě alespoň tuší. My, 
co jsme se nechali inspirovat, to víme. Skutečně 
kvalitní cyklotrenažer nabízí skvělé možnosti pro 
zájemce o cyklistický trénink na všech výkon-
nostních úrovních. 
Změří a vyhodnotí 
vám, na co si vzpo-
menete, a ve spo-
jení s počítačem 
a softwarem Uni-
vet vytvoří téměř 
dokonalou simu-
laci jízdy v terénu. 
Když k tomu při-
dáte velkoplošnou 

kILIMANdžárO NáM NEdá SPáT…

CO SE děJE VE ŠkOLáCh
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SBĚR STARÉHO PAPÍRU NA RÁJECKÉM GYMNÁZIU
o prázdninách každé úterý od 8.00 do 9.30 h.

Ve školním roce kdykoliv.

Necháte-li ležet balíček u brány, určitě jej uklidíme!!!

ROzPiS StOmAtOlOgické lSPP

SLUŽBA JE SLOUŽENA OD 8:00 DO 12:00 HODIN
  1.8. MUDr. Tomaštíková  Adamov, Smetanovo nám. 327  516 446 398
  7.8. MUDr. Vrtělová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 455
  8.8. MUDr. Štrajtová Černá Hora, Zdrav. středisko 608 220 806
14.8. MUDr. Well Adamov, Smetanovo nám. 327  516 447 605
15.8. MUDr. Žáčková Blansko, Mahenova 13 516 419 538
21.8. MUDr. Havlová Blansko, Pražská 1b 516 418 786
22.8. MUDr. Hosová Rájec, Zdrav. středisko 516 432 138
28.8. MUDr. Hepp Rájec, Šafranice 101  516 434 055
29.8. MUDr. Stojanov Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 451

  1.8. MUDr. Fenyk Letovice, Tyršova 15 516 474 310
  7.8. MUDr. Grénarová Boskovice, Vodní 95 (Minerva)  516 494 204
  8.8. MUDr. Chatrná  Boskovice, Lidická 8 516 453 998
14.8. MUDr. Chatrný Boskovice, Lidická 8 516 456 109
15.8. MUDr. Jaklová Boskovice, Smetanova 24 516 454 046
21.8. MUDr. Kopáčková Letovice, A. Krejčího 1a 516 474 369
22.8. MUDr. Kraml Boskovice, Vodní 95 (Minerva)  516 494 380
28.8. MUDr. Kubínová Boskovice, Nemocnice Boskovice 516 491 263
29.8. MUDr. Kučerová Lysice, Komenského 429 516 472 460
   
LSPP v brně: 
Mimo výše uvedenou je služba zajištěna  v Brně, Úrazová nemocnice, Ponávka 6,
tel. 545 538 111.   
Úrazová nemocnice v Brně, Ponávka 6, tel. 545 538 111 službu zajišťuje ve všední dny
od 17.00 hodin do 7.00 hodin. O sobotách, nedělích a svátcích nepřetržitě 24.00 hodin.

ROzPiS StOmAtOlOgické lSPP

SPOLEČENSká krONIkA

blahopřejeme našim spoluobčanům, kteří se 
narodili v měsící červenci:
Stanislav Kulajta, Jiří Wolf, Jaroslav Sedláček, 
Luboš Koupý, Marie Janíková, Helena Blímová, 
Marie Synakieviczová, Libuše Juračková, Marie 
Hrnčířová, František Kohoutek, Marie Pešová, 
Květoslava Heppová, Emilie Vondroušová, 
Františka Doleželová, Petr Synakievicz, Fran-
tiška Veselá, Božena Brázdová, Leopold Hertl, 
Marie Doležalová, Marie Štěpánková, František 
Hruška, Marcela Musilová, Otakar Dubanský, 
Arnošt Souš
Karolín  Jaroslava Hrušková, Jiří Hruška

Odešli z našich řad
v měsíci červnu – pan Vladimír Kučera

SŇATkY: (zveřejňujeme jen ty snoubence,  
 kteří dali souhlas)
zámecký park
3.7.2010  Miroslav Proks, Blansko – Lenka 

Ševčíková, Rájec-Jestřebí

Státní zámek Rájec nad Svitavou
17.7.  Martin Matuška, Spešov – Monika 

Fillová, Lipůvka
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Fotbalový klub MKZ Rájec-Jes-
třebí ukončil v závěru měsíce června 
sezonu 2009 –2010. Měsíc červenec 

byl obdobím nejen dovolené, ale také přípravou 
na novou sezonu, která začne již v polovině srp-
na. Chtěli bychom občany našeho města stručně 
seznámit s činností našeho FK na jaře 2010.

Družstvo mužů pokračovalo na jaře v pod-
zimní tendenci dobrých výkonů a obsadilo v ko-
nečném účtování krajského přeboru mužů pěkné 
druhé místo, když k prvenství byl jen kousíček.

Čelo tabulky:
 1. Bavory  30 20 5 5 62:28 65
 2. Rájec-Jestřebí 30 20 4 6 65:34 64
 3. Tasovice  30 15 7 7 45:28 52

Trenéři Záleský a Bureš dali na jaře příle-
žitost oběma brankářům a 16 hráčům v poli. 
Chyběli pouze zraněný Koláček a dorostenec 
Macháček (přestěhoval se do Vyškova). Ještě 
kdo se podělil o naše branky: 14 Ostrý – 9 Macík 
a Šmýd – 6 Šmerda a Sova – 5 Koláček – 4 Má-
ša – 2 Nedělník, Haničinec a Sehnal – 1 Reiter, 
Navrátil, Herman, Škvarenina, Macháček a 
1 vlastní.

Pozitivním jevem jara i celé sezony bylo na-
střílení 65 branek (průměr 2 branky na utkání), 
dále zařazování vlastního odchovance Jakuba 
Sedláka do sestavy a stabilní dobré návštěvy na 
domácích utkáních. Negativním jevem pak bylo 
vyřazení z krajského poháru v semifinále, těžká 
zranění brankáře Hlavoňka a hráče Koláčka, 
přestěhování dorostence Macháčka do Vyškova 
a odmítnutí postupu do divise z druhého místa 
(nedostatek finančních prostředků).

Dorostenci v krajské I. třídě nedokázali 
zopakovat podzimní výsledky a nakonec skon-
čili na 8. místě, když po podzimu 2009 byli na 
pěkném 3. místě. Nelichotivá jarní bilance byla 
způsobena absencí brankáře Mikuláška, za kte-
rého se nenašla náhrada, odchodem Macháčka 
do Vyškova a zraněním některých dorostenců. 
I přes jmenované objektivní příčiny bylo určitě 
v silách celého kolektivu sehrát lepší utkání a do-
sáhnout na lepší umístění. Někteří dorostenci si 
určitě musí položit otázku, zda jejich tréninková 

fOTbALOVÉ JArO 2010

píle, zvláště v přípravném období, 
byla na úrovni. Udržet si pozici tře-
tího nejlepšího dorostu na okrese 
za Blanskem a Boskovicemi bude 
zřejmě v dalších sezonách obtížná. Nejlepšími 
střelci dorostu byli Sedlák, Buš a Macháček. 
Trenérem byl Štěpán Palkaninec a vedoucím 
družstva František Malík.

Družstvo žáků hrálo okresní přebor a v ko-
nečném účtování obsadilo pěkné třetí místo, 
když z 22 utkání 13 vyhrálo, remisy byly 2 a po-
rážek 7. Celkem 41 bodů a aktivní skóre 80: 30. 
Trenéři Marek Opatřil a Radan Liška budou 
muset zapracovat na vyšší kvalitě tréninkového 
procesu, neboť náš FK je bezmála jediný, který 
má družstva žáků v okresních soutěžích. Soupe-
ři našich mužů mají družstva žáků a dorostenců 
ve vyšších soutěžích a mají pak snazší výběr 
hráčů do družstva dospělých. Chtělo by to také 
spolupráci s rodiči žáků, aby je více motivovali 
k fotbalu jako takovému.

Také na spolupráci se Základní školou je 
třeba co zlepšovat.

Velmi úspěšným družstvem našeho FK je 
přípravka. Trenéři u družstva starší přípravky 
Radek Dovrtěl a Radek Sekanina a u mladší 
přípravky Karel Landa, Ladislav Žedek a Fran-
tišek Šváb absolvovali s našimi nejmenšími 
nadějemi přes 80 tréninků na podzim 2009 a 
na jaře 2010. Systematická a pravidelná činnost 
již přinesla první výsledky. Halové turnaje s naší 
účastí skončily takto: V Rájci-Jestřebí a Drno-
vicích první místo a v Letovicích druhé místo. 
Na turnaji v Brně „Mladý fotbal“ obsadilo naše 
družstvo čtvrté místo. Třešničkou na dortu bylo 
uspořádání velkého turnaje na závěr sezony na 
našem stadionu v sobotu 19. června za účasti 
16 družstev z celého Jihomoravského kraje. 
Tento turnaj byl současně také oslavou Dne dětí 
a konal se za velké pozornosti hlavně rodičů 
a rodinných příslušníků všech družstev. Osm 
družstev starších a stejný počet družstev mladší 
přípravky od rána až do 16 hodin soutěžilo s vel-
kým nadšením. Nakonec se z prvenství radovali 
chlapci z Kuřimi a to v obou kategoriích. Na dru-
hém místě skončilo družstvo ČAFC Židenice a 
třetí místo obsadilo Blansko. Naše družstva ob-
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sadila ve starší kategorii sedmé místo a v mladší 
kategorii šesté místo. Ceny všem družstvům 
předávali ředitel turnaje Jiří Záleský, kapitán 
ligového mužstva Zbrojovky Brno Jan Trousil, 
zástupce generálního sponzora MKZ Miloš 
Navrátil a místostarosta našeho MěÚ Antonín 
Hříbal. Na závěr turnaje bylo sehráno exhibiční 
utkání starých pánů našeho FK s Menšíkovou 
jedenáctkou z Brna. Ke zdařilému průběhu 
celého fotbalového dne přispěli členové výboru 
FK a jeho příznivci a také řada sponzorů, kteří 
darovali pěkné ceny.

Naši nejmenší hráči se v sezoně 2009 – 2010 
zúčastnili okresního přeboru, kde na podzim ve 
své skupině obsadili druhé místo a postoupili 
do finálové skupiny, ve které se hrálo o titul 
přeborníka okresu. Tato soutěž probíhala na jaře 
2010 a skončili jsme na pěkném třetím místě za 
favority soutěže Blanskem a Boskovicemi.

konečná tabulka finálové skupiny  
okr. přeboru:
 1. Blansko  14 14 0 0 153: 4 42
 2. Boskovice A 14 12 0 2 57: 24 36

 3. Rájec-Jestřebí 14 7 2 5 45: 46 23
 4. Vavřinec 14 7 1 6 47: 51 22
 5. Knínice 14 5 3 6 35: 57 18
 6. Kunštát 14 3 1 10 21: 73 10
 7. Černá Hora 14 2 2 10 24: 67 8
 8. Boskovice B 14 1 1 12 27: 87 4

A ještě kdo dával branky: Pycun A. 23 – 
Dovrtěl R. 18 – Jarůšek M. 9 – Burgr Š. 8 – 
Koumar J. 7 – Sekanina T. 6 – Krejčí D. 3 – Po-
lák P. 3 – Čada J. 1

Dále byli ještě úspěšnými střelci a to se 
2 brankami Prudký D. a s 1 brankou Žabka D., 
Cerhák R., Dovrtěl J., Skoupý R., Kopáč J., a 
Koumar O.

Závěrem našeho povídání o fotbalovém jaru 
2010 Vás co nejsrdečněji zveme na všechna 
utkání našich družstev a to nejen mužů. Ve 
středu se můžete podívat na utkání přípravky – 
v neděli dopoledne na žáky a v neděli odpoledne 
pak na dorost a muže. Příjemnou dovolenou 
Vám přeje FK a těší se s Vámi na shledanou ve 
druhé polovině srpna na fotbalovém stadionu.

Výbor FK MKZ R-J

SPOrTOVNÍ udáLOSTI

kAM zA fOTbALEM?

fOTbALOVý kLub Mkz ráJEC-JESTŘEbÍ

Neděle 15.8.  14.15 Slovan Brno – MKZ  I. třída dorostu
   odjezd os. auta ve 12.45
  16.30 Velká nad Veličkou – MKZ krajský přebor mužů
   odjezd bus ve 13.30

Neděle 22.8.  14.15 MKZ – Chrlice I. třída dorostu
  16.30 MKZ – Novosedly  krajský přebor mužů

Neděle 29.8.  14.15 MKZ – Vyškov I. třída dorostu
  16.30 MKZ – Bohunice krajský přebor mužů

Středa 1.9.  17.00 MKZ – ČAFC Židenice krajský přebor mužů

Sobota 4.9.  16.30 Kuřim – MKZ krajský přebor mužů

Neděle 5.9.  14.15 Líšeň – MKZ I. třída dorostu
   odjezd os. auta ve 12.00
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SOuTEž MLAdýCh hASIČů
„O POhár STArOSTY MěSTA“

JESTŘEbSký VOLEJbAL JEŠTě žIJE

Jedním ze sportů, který má 
ve své činnosti Sportovní klub 
Rájec-Jestřebí je i volejbal. 
Družstvo mužů hraje krajský 

přebor II. třídy, kde na jaře 2010 dosáhlo těchto 
výsledků:
Sk r-J – Útěchov 1: 3 a 1: 3 – Vyškov 2: 3 
a 1: 3 – Marefy 3: 0 a 3: 1 – Olešnice 3: 0 a 3: 
0 – Letovice B 2: 3 a 1: 3 – Bučovice 3: 2 a 3: 
2 – Vítovice 3: 2 a 3: 1

konečná tabulka soutěže 
po sezoně 2009 – 2010
 1. Útěchov 28 27 1 91:14 55
 2. Vyškov 28 19 9 63:41 47
 3. Olešnice 28 13 15 46:58  41
 4. Marefy 28 12 16 49:58  40
 5. Rájec-Jestřebí 28 11 17 51:62 39
 6. Bučovice 28 11 17 47:60 39
 7. Letovice B 28 11 17 42:60 39
 8. Vítovice 28 8 20 44:70 36

Na jaře t. r. hráli tito hráči: Eliáš Jan, Janíček 
Filip, Kakáč Jaroslav, Maňoušek Petr, Maňoušek 
Alois, Martinek Jiří, Sáňka Mirek, Sáňka Josef, 
Svoboda Zdeněk.

Trenérem,  vedouc ím 
i hráčem v jedné osobě byl 
dlouholetý volejbalový nad-
šenec Zdena Svoboda, který 
nedávno oslavil abrahámoviny. K tomu to 
životnímu jubileu přeje SK R-J ještě jednou 
hodně zdraví a pohody do dalších let.

Budoucnost a životnost volejbalu je odvislá 
od skutečnosti, zda se v nejbližší době najdou 
mladí hráči, kteří by nahradili ty současné. 
Většině těch současných hráčů léta běží 
a běží.

Výbor SK R-J se tímto obrací na mladé 
chlapce, kteří mají zájem o krásný sport – vo-
lejbal, aby se přihlásili na hřištích v Jestřebí 
po prázdninách, vždy v úterý a čtvrtek, kdy 
probíhají tréninky. Dále se mohou zájemci 
přihlásit u Z. Svobody na Stavebním odboru 
MÚ v Rájci-Jestřebí.

Na závěr ještě informace o skutečnosti, že 
před lety hrálo volejbal na našem okrese více 
jak 20 družstev, dnes jsou to pouze družstva 
mužů v Letovicích, Blansku, Olešnici a Rájci-
Jestřebí.

Za výbor SK Rájec-Jestřebí
Jarek Kakáč

V sobotu 26. června se odpoledne sjelo na 
tréninkové fotbalové hřiště několik dětských 
družstev mladých hasičů z blízkého i vzdále-
nějšího okolí. Sbor dobrovolných hasičů Rájec 
uspořádal již čtvrtý ročník soutěže pro dětské ko-
lektivy „ O POHÁR STAROSTY MĚSTA RÁJEC-
JESTŘEBÍ“. Soutěžilo se ve dvou disciplínách 
a to v požárním útoku a štafetě dvojic. Na start 
se připravilo 6 družstev starších žáků a 4 druž-
stva mladších žáků. Po zahájení soutěže, kterou 
provedl starosta města a starosta hasičů se 
začalo soutěžit. V požárním útoku si nejlépe 
vedli starší žáci ze Žernovníku, kteří dosáhli 
naprosto bezkonkurenčního času 17,56 sekund. 

A mladší žáci z Bořitova, kteří skončili časem 
25,72 s. Domácí starší žáci obhájili bramborové 
místo, kdy skončili rozdílem pěti desetin sekundy 
za třetími Drnovicemi. Poté se pokračovalo ve 
štafetě dvojic kde se u starších umístil na prvním 
místě Bořitov časem 62,45 sekund a u mladších 
žáků Ráječko časem 78,06 vteřin. Ale protože 
se výsledné časy z obou disciplín sčítají, tak 
následující pořadí bylo takové:

Mladší žáci:
1. Bořitov B
2. Bořitov A
3. Ráječko
4. Olešná

Starší žáci:
1. Žernovník A
2. Bořitov
3. Drnovice
4. Žernovník B
5. Doubravice n/ Svit.
6. Rájec
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Po předání cen a doplnění energie se zá-
vodníci rozjeli do svých domovů. Po celou dobu 
byl také všem dětem k dispozici skákací hrad. 
Dále bychom chtěli touto cestou poděkovat 

městu Rájec-Jestřebí za poskytnutí finančního 
příspěvku, fotbalovému klubu za zapůjčení 
hřiště, pivovaru Černá Hora a ostatním kdo nás 
jakkoliv podpořili.

Hasiči Rájec

Sobota 3.7.2010
Po čtrnáctidenních přípravách na náš tur-

naj o putovní pohár d. k. S. kOPEČEk jsme 
se konečně dočkali a od brzkých ranních ho-
din se sešli na hřišti za sokolovnou, abychom 
zahájili přípravu na celodenní akci. Vše jsme 
zvládli do začátku turnaje nachystat a pak už 
se mohli soustředit hlavně na naše výkony 
hřišti. Turnaje se zúčastnilo 6 týmů. Byly to: d. 
k. S. kopeček, dream Team kopeček, bC 
Červánky, Sk Jestřebí, Mafia blansko a fPO 
Blansko. Úvodní zápas turnaje obstaralo hned 
na začátek derby D. K. S. Kopeček versus BC 
Červánky. Utkání mělo náboj, úroveň a vysoké 
nasazení. Na konci zápasu se z výsledku 3:0 
po brankách Tomášek Jarůška (2) a Jaromíra 
Kuběny radoval zaslouženě D. K. S. Kopeček. 
Ve druhém zápase na sebe narazily dva věkově 
rozdílné týmy, a to Dream Team Kopeček 2001 
(vytvořen z hráčů, kteří v roce 2001 vyhráli 1. ligu 
malé kopané okresu Blansko, jmenovitě: dan 
Pěnčík, radek dovrtěl, radim kadlec, Petr 
Šváb, radek Müller, radek Sekanina, radek 
horáček, hynek Jarůšek, Stepan Palkaninec, 
Pavel Malík, Aleš Pokorný a dušan krajča) 
a mladý tým SK Jestřebí. Aktivita mladých hráčů 
Jestřebí a jejich nasazení dávalo Dream Teamu 
zabrat. Přesto si Jestřebí odneslo ze zápasu 
jen těsné vítězství 1: 0. Třetí v pořadí zápasů 

zLATý SObOTNÍ VEČÍrEk O POhár d. k. S. kOPEČEk
bylo vystoupení skoro domácích BC Červánků 
proti Mafia Blansko. V tomto utkání si po jedné 
využité standardní situaci odváželi tři body za 
vítězství hráči Mafia Blansko. Další utkání ob-
staral nováček na našem turnaji – FPO Blansko, 
které změřilo síly s SK Jestřebí. Hráči zpoza 
kolejí nakonec utržili vítězství 1: 2. Poslední 
zápas skupiny „A“ obstarali domácí D. K. S Ko-
peček a Mafia Blansko. Jednoznačné vítězství 
3: 0 potvrdili svými brankami Tomáš Jarůšek (2) 
a Jaromír Kuběna. Zápasy základních skupiny 
uzavřel souboj Dream Teamu Kopeček a FPO 
Blansko, kdy naši „staří“ prohráli 0: 2.

Pořadí základních skupin bylo následující:
Skupina „A“:  
1. d. k. S. kopeček
2. Mafia blansko
3. bC Červánky

Skupina „b“:  
1. Sk Jestřebí
2. fPO blansko
2. dream Team kopeček 2001
O konečné 5. a 6. místo se utkaly Dream 

Team Kopeček 2001 s BC Červánky. Červánci 
se jako první ujali vedení 1: 0, ale pak Stepan 
Palkaninec (Pišta) z penalty vyrovnal a tím za-
velel k nikým nečekanému obratu, který podpořil 
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„kat Červánků“ Peca Šváb svým hattrickem. 
Zkázu pro hosty dokonal po krásné akci na 
konečných 5: 1 Radek Dovrtěl (Harry) a zařídil 
tak pro Dream Team pěkné 5. místo. Po tomto 
zápase nastal čas na semifinále a tím pádem 
boj o finálové utkání a ceny pro vítěze. V prv-
ním semifinále se potkaly týmy SK Jestřebí 
a Mafia Blansko. Tým z Jestřebí nedal soupeři 
ani náznakem šanci na úspěch a vyprovodil 
ho k boji o třetí místo vysokým výsledkem 6:0. 
Pro všechny fanoušky D. K. S: Kopeček bylo 
očekávané druhé semifinále mezi prvně jme-
novanými a hosty z FPO Blansko. FPO poctivě 
bránilo, nehrnulo se do útoku a vypadalo to na 
prodloužení a pokutové kopy, na které možná 
hosté spoléhali. To se jim ale nakonec stalo 
osudné, protože ve druhé půli po faulu na Milana 
Zouhara, poslala právě ze značky pokutového 
kopu D. K. S. Kopeček do finále svým třetím 
gólem na turnaji Jaromír Kuběna.
Výsledky semifinále:
Sk Jestřebí – Mafia blansko  6: 0
d. k. S. kopeček  – fPO blansko 1: 0

zápas o 3. místo mezi fPO blansko a  
Mafia blansko vyhráli jednoznačně hráči 
fPO     4:0

Ve finále se utkala dvě neporažená druž-
stva – d. k. S. kopeček a Sk Jestřebí. Zápas 
o první místo byl pohledný, plný šancí na obou 
stranách, ale také plný emocí. Po bezbranko-
vém poločase přebral iniciativu na své kopačky 
domácí tým D. K. S. Kopeček a ve druhé půli 
nepustil soupeře do vážnějších situací. Právě 
naopak. Díky skvěle hrajícímu Davidovi Kaz-

dovi (nejen na tomto turnaji, ale v celé sezoně) 
se po jeho trefě ujal D. K. S. Kopeček vedení 
1:0. Závěrečnou podobu výsledku stanovil na 
konečných 2: 0 Jan Kuběna a tím odstartoval 
oslavy pohárového titulu pro pořádající D. K. S. 
Kopeček, který za celý turnaj neobdržel jedinou 
branku a zaslouženě si v sestavě Marek Šváb, 
david kazda, Jaromír kuběna, kamil Skácel, 
Míra Musil, robert frantel, Pavel brázda, Jan 
kuběna, roman kašpárek, Milan zouhar 
a Tomáš Jarůšek, došel pro zlato.
konečné pořadí turnaje:

1. D. K. S Kopeček
2. SK Jestřebí
3. FPO Blansko
4. MAFIA Blansko
5. DREAM TEAM Kopeček 2001
6. BC Červánky
Závěrem bych chtěl poděkovat, a to jme-

novitě – Pavlu Malíkovi a Radku Müllerovi, za 
odpískání celého turnaje, Peťuli, Venďuli, Báře 
a Simči za obsluhu výčepů, Petrovi a Milanovi 
za čas u udírny a grilu, Rudovi Kuběnovi za 
prostory v kabinách a možnost uspořádat tento 
turnaj. Dále pak všem, kdo nám jakkoli pomohl, 
Hyna – deštníky, Míra a Pivovar ČH – výčep „va-
jíčko“, rybáři Rájec – lavice a stoly a samozřejmě 
sponzorovi tohoto turnaje, kterým není nikdo jiný 
než Restaurace a penzion Kopeček. Nesmí-
me zapomenout na všechny fanoušky, rodiče, 
přátele, kamarády a ty, kdo nás přišli podpořit 
v našich výkonech. děkujeme všem!!!

Tým D. K. S. Kopeček Rájec
Autor komentáře: Petr Šváb

2. rOČNÍk TurNAJE V bOWLINGu

Těžko uvěřit,  jak 
ten čas ubíhá. Než se 
nadějeme, už je zase 
o rok více. Mladá gene-
race rychlost času ani 

nevnímá, má jiné starosti, ale u starších lidí 
je každý rok navíc pěkně znát. Zhoršuje se 
pohyblivost, přibývá nemocí a jiných neduhů. 
Hodně ale záleží na každém z nás, co udělá-
me pro zlepšení nebo alespoň udržení svého 
zdravotního stavu.

Výbor místní organizace Svazu tělesně posti-
žených v Rájci-Jestřebí si proto jako jeden z hlav-
ních cílů vytyčil zvýšit pohybovou aktivitu svých 
členů. Kromě zajišťování rekondičních pobytů, 
pravidelného cvičení a jiných aktivit se velkému 
zájmu těší bowling. Dnes již desítky zájemců o tu-
to hru z řad členů Svazu tělesně postižených se 
zúčastňují ve skupinách pravidelných týdenních 
nebo 14denních soutěžních klání.

Vyvrcholením byl již 2. ročník turnaje v bow-
lingu, který se uskutečnil 10. června 2010 
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v bowlingové herně v Rájci-Jestřebí. Turnaje 
se zúčastnilo 30 žen a mužů zařazených do 
několika kategorií.

Kategorie manželských párů, kterých bylo 
5, byla doplněna o 1 smíšený pár. V kategorii 
dvojic žen soutěžilo 8 dvojic a v jednotlivcích 
soutěžilo 18 žen a 7 mužů. Několik dalších 
členek svazu, které ze zdravotních důvodů se 
nemohly vlastní soutěže zúčastnit, pomáhalo 
s organizací turnaje a také fandilo svým přízniv-
cům. I když na turnaji chyběli z různých důvodů 
zejména v mužích někteří zdatní borci, kvalitu 
turnaje to příliš neovlivnilo. Objevily se nové 
tváře a příjemným překvapením byla vysoká 
účast žen. Celková úroveň turnaje byla oproti 
loňské premiéře znatelně vyšší, což svědčí 
o tom, že pravidelný celoroční trénink, již za-
číná přinášet ovoce.

Přehled výsledků v jednotlivých kategoriích:
Manželské páry:
1. manželé Peroutovi 170 bodů
2. manželé Staňkovi 169 bodů
3. manželé Schuchovi 164 bodů

dvojice žen:
1. pí Mgr. Vašíčková a pí Hajdamachová 
  196 bodů

2. pí Kalvodová a pí Kuchařová 186 bodů
3. pí Mgr. Schuchová a pí Peroutová 181 bodů

Jednotlivci muži:
1. Tenora Milan 123 bodů
2. Perout Václav 121 bodů
3. Štěpánek Pavel   96 bodů

Jednotlivci ženy:
1. Mgr. Schuchová Jana 100 bodů
2. Kalvodová Marta   85 bodů
3. Peroutová Jitřenka   83 bodů

Za vybrané startovné bylo podáno malé 
občerstvení a při závěrečném vyhodnocení 
výsledků turnaje byly předány drobné odměny 
těm nejlepším v jednotlivých kategoriích a také 
ceny útěchy těm na posledních místech.

Závěrem je možno konstatovat, že dobrá 
věc se opět podařila. Všem přítomným se turnaj 
líbil, atmosféra byla přátelská, a tak nezbývá než 
výboru místní organizace Svazu tělesně posti-
žených v čele s Mgr. Miroslavou Vašíčkovou za 
uspořádání tohoto turnaje i za jeho organizační 
zajištění upřímně poděkovat.

Za účastníky turnaje, kteří se již těší  
na další ročník – Václav Perout
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Na letošní rok připadá 115. výročí založení 
sboru dobrovolných hasičů v Rájci. V roce 
1894 započaly přípravy k založení hasičské-
ho sboru. Uplynulo čtvrtstoletí od té doby, co 
myšlenka českého dobrovolného hasičství 
začala na Moravě zapouštět kořeny, plynul 
desátý rok od založení hasičské župní jednoty 
boskovské číslo 4, kdy také v Rájci na podnět 
obecního výboru se starostou Antonínem 
Kočvarou v čele, byly učiněny přípravy k zalo-
žení dobrovolné hasičské jednoty. Na podzim 
v roce 1894 občané darovali na tento účel 
nájemné s honitby obnosem 500 zlatých, kníže 
Salm daroval 100 zlatých, lihovarnická firma 
Brošché 50 zlatých a obecní výbor 36 zlatých. 
Skromná byla doposud hasičská výzbroj v ob-

ráJEČTÍ hASIČI budOu SLAVIT

ci. Obec měla stříkačku zastaralého systému 
s větrníkem a pohyblivou otáčivou měděnou 
žárnici, ale bez sacího koše, takže se musela 
voda donášet v putýnkách, v hasičských ko-
ších, nebo dovážet v lejtách. Poněvadž ma-
lým tlakem vzduchu byla voda vrhána jen na 
malou vzdálenost, musel stroj být přistaven až 
k samému hořícímu objektu. Žebře a háky na 
strhávání ohrožených sousedních střech dopl-
ňovaly tuto skromnou výzbroj obce na hašení 
požárů. Proto byla stará stříkačka prodána za 
62 zlatých a obec zakoupila 28. listopadu 1894 
novou stříkačku vozní od firmy Hiller v Brně 
doplněnou 100 metry hadic za 830 zlatých. 
Tehdy byla Rájec obcí o 170 domech a měla 
1485 obyvatel. Na základě těchto příprav 
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byla svolána schůze zájemníků na pondělí 
velikonoční 15. 4. 1895. Na této schůzi byl 
zvolen přípravný výbor: Antonín Kočvara, 
prozatímní předseda, Jan Rýdla prozatímní 
náčelník, František Brázda a Antonín Hudec, 
prozatímní podnáčelníci a František Blažek 
a Valentin Rakovčík výboři. Tento výbor obsta-
ral stanovy datované 29. dubna 1895 a přijaté 
30. dubna téhož roku výborem obce Rájecké 
jako s poměry místními i se zákonem za dne 
5. dubna 1873 se úplně srovnávající a zadal 
je ku schválení c. k. místodržitelství v Brně, 
které je potvrdilo 17. května 1895 pod číslem 
16650. Za obecní výbor jsou na stanovách 
podepsáni, Antonín Kočvara – starosta, Va-
lentin Rakovčík a František Blažek – radní, 
Josef Toufar a Jan Vundrdle – výboři. Několik 
výpisů z těchto stanov na porovnání: Účelem 
jednoty jest spořádané spoluúčinkování při 
nebezpečí ohně, aby byl zachráněn život 
a majetek občanů. Prostředky ku dosažení 
tohoto účelu jsou pravidelně veřejně i sou-
kromě pěstovány tělocvik se stroji i bez nich 
a se zvláštním zřetelem na výkony hasičské. 
Výletní cvičení pochodová. Poučné i zábavné 
rozpravy a přednášky z oboru tělocviku a ha-
sičstva. Aby se účelu tohoto snadněji dosáhlo, 
zaveden bude ve sboru hasičském vojenský 
pořádek. Jednota má své sídlo v Rájci, tvořící 
se dobrovolným přistupováním a sestává se 
z členů činných, přispívajících a čestných. 
Dříve než došly schválené stanovy, počali 
jsme se cvičením. Cvičili jsme nejdříve cvičení 
pořadová a pochodová, později se stříkačkou. 
Cvičení odbývala se pilně nejen každou neděli 
a svátek, ale i všední dny. V době žní obstará-
val sbor přes dva měsíce noční hlídku. V zimě 
pak byla odbývána četná školní cvičení, sig-
nální a teoretická. Jakmile došly schválené 
stanovy, byla objednána ihned lněná látka 
v délce 188 metrů na pracovní obleky, jenž 
ušili mistři krejčí, pánové Hudec a Zezula. 
Dále se zakoupila výstroj, pásy, přilby, sig-
nálky, píštaly a odznaky. Koncem července 
1895 byli členové činní poděleni stejnokrojem 
i výzbrojí. Dne 20. srpna přistoupil sbor k župě 
a tím i k ústřední zemské Moravské jednotě 

hasičské. 1. září se konala mimořádná valná 
hromada, na které se lístky provedla volba 
četařů. Josef Klimeš zvolen četařem lezců 
a Antoním Krahulec četařem stříkačníků. Dne 
28. září přihlásil sbor své členy k všeobecné 
podporovací pokladně hasičské, tehdy se 
sídlem v Rosicích, aby se jim dostalo léčení 
a podpory v případě úrazu nebo onemocnění 
při požáru nebo cvičení. V tomto prvém roce 
čítal sbor 8 členů přispívajících a 24 činných, 
byli to:

•	 Rýdl Jan, učitel – náčelník
•	 Brázda František, rolník – podnáčelník
•	 Hudec Antonín, hostinský – podnáčelník
•	 Klimeš Josef, hostinský – četař
•	 Krahulec Antonín, rolník – četař
•	 Skácel Eduard, rolník
•	 Blažek Vincenc, rolník
•	 Veselý František, hokynář
•	 Sáňka Jan, kovář
•	 Komárek Antonín, rolník
•	 Němec František, rolník
•	 Jalový Leopold, rolník
•	 Sychra Jan, obuvník
•	 Tomášek Leopold, obuvník
•	 Musil Josef, tesař
•	 Dvořáček Josef, tesař
•	 Kuda Jan, hokynář
•	 Klimeš Josef, rolník
•	 Foit Josef, rolník
•	 Tihon Jan, rolník
•	 Něměc František, rolník
•	 Skoták Rafael, dělník
•	 Klein Konrád, tesař

Sbor byl během roku třikráte alarmován, bo-
hudíky ale vždy bezúčelně. Přehlédneme-li 
činnost našeho sboru za první rok, musíme 
uznati, že jsme se přičinili všemožně, bychom 
úkolu svému řaditi se mohli mezi ony sbory 
hasičské jež počítány a považovány jsou za 
sbory v každém ohledu dokonalé.

Zdroj: kronika Sboru dobrovolných  
hasičů Rájec 

Pokračování příště…
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V neděli 30. května 2010 pořádalo Občanské 
sdružení „Za rozvoj města“ výlet do zábavného 
parku BONGO BRNO. Děti mohly vyzkoušet 
všechny atrakce v hale na rozloze 2800 m2. 
Každá atrakce představuje jiný světadíl či zemi. 
Za jedno odpoledne tak děti mohly uskutečnit 
dobrodružnou cestu kolem světa. Čekaly je 
různé prolézačky, skákací hrady, horolezecká 
stěna, tobogán, klouzačky, trampolíny, lanový 
most a hlavně spousta dobré nálady. Autobus 
byl plný dětí a úsměvy na tvářích při návratu 
zářily, i když na někom i únava byla znát. Přece 
jen vyzkoušet všechno co tento zábavný park 
nabízí, dá zabrat. A tak pro ty, na které se nedo-
stalo, zase někdy příště v BONGU ahoj. Určitě 
se tam brzy znovu vypravíme.

Za o. s. „Za rozvoj města“ 
Romana Synakieviczová

výlet dO BONgA

I fotbálek zaujal

Horolezecká stěna uměla potrápit, ale nakonec 
i nad ní děti zvítězilyNa sopku děti musely po svých,  

dolů je čekal sjezd na klouzačce
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Stalo se již tradicí, že výbor místní organiza-
ce Svazu tělesně postižených v Rájci-Jestřebí 
pořádá zájezdy za poznáním krás naší dávné 
historie. Tentokrát jsme vybrali trasu – Znoj-
mo – Vranov nad Dyjí – Vranovská přehrada. 
Abychom uspokojili všechny zájemce, vypravili 
jsme hned dva autobusy. Trasu celého zájezdu 
vzorně připravil a hlavně zajistil bezchybný 
průběh celého dne (vstupy, oběd, večeře) pan 
Antonín Hříbal, který byl také vedoucím prvního 
zájezdu.

Obdivuhodnost Znojma je především dána 
už jeho samotnou polohou. Stojí na vysoké 
skále nad řekou Dyjí v místech, kde se poslední 
výběžky Českomoravské vysočiny rozplývají 
do rovinatých plání Dyjsko-svrateckého úvalu. 
Historii tu lze vycítit na každém kroku. Jako pev-
nost a prosperující sídlo bylo Znojmo cenným 
trumfem v rukou českých králů a moravských 
markrabat. Důležitost byla od počátku 11. století 
podtrhnuta blízkostí rakouské hranice a polohou 
na staré zemské stezce z Prahy do Vídně. Slav-
né dějiny města lze nejlépe dokumentovat na 
jeho četných architektonických památkách, které 
vytvářejí ukázkovou učebnici všech starých sty-
lů: hradní areál s barokním zámkem a národní 
kulturní památkou, románskou rotundou Panny 
Marie a sv. Kateřiny, nebo monumentální gotický 
děkanský chrám sv. Mikuláše a další půltucet 
středověkých kostelů a klášterů včetně obrovité-
ho komplexu budov premonstrátského opatství 
Louka. Daleko více než kterékoli jiné město 
v České republice je Znojmo živoucí ukázkou 
skvělého života v období renesance: měšťan-
ských domů z tohoto období se dochovaly ve 
městě desítky.

zA kráSOu A POzNáNÍM
Ne nadarmo se Znojmu již za starého c. k. 

mocnářství říkalo „Perla jižní Moravy“.
Naše první zastávka patřila znojemskému 

podzemí, které patří k unikátním historickým 
památkám nejen u nás, ale i v rámci střední 
Evropy.

Rozlehlé bludiště podzemních chodeb a sálů, 
situované pod celým areálem středověkého měs-
ta, vzniklo v průběhu 14. až 15. století propojením 
sklepních prostor jednotlivých měšťanských 
domů a paláců. Smyslem tohoto propojení byla 
snaha ochránit obyvatele města před útrapami 
spojenými s obléháním města a případným ra-
bováním cizích vojsk přímo ve městě po jeho 
dobytí. Labyrint pod městem je několika chodba-
mi propojen s okolní krajinou, což mohlo právě 
v dobách války a obležení být klíčové pro záso-

bování měšťanů. Podzemí mohlo 
poskytnout útočiště obyvatelům 
města i na dlouhou dobu – pro-
story byly odvětrány řadou ša-
chet, sklepní ohniště či krby byly 
propojeny s komíny městských 
domů, vykopáno zde bylo několik 
studen a odvodňovací systém. 
Znojemské podzemí bylo budo-
váno za pomoci jihlavských či 
kutnohorských havířů na něko-
lika úrovních. Vytěžený materiál 
mohl sloužit na stavbu či opravu 
městských hradeb. V případě, 
že by do labyrintu vnikl nepří-
tel, mohlo znojemské podzemní 
bludiště, plné kluzkých a úzkých 
přechodů a propadel, sloužit i ja-
ko smrtonosná past.
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Při volné prohlídce ve starobylé 
části Znojma jsme vystoupili na 
štíhlou radniční věž – neodmysli-
telnou dominantu města. Z ochozů 
věže v dávné historii bylo možno 
udržovat výborný přehled o dění 
ve městě a jeho širokém okolí. Byla 
nepostradatelnou hláskou, odkud 
bylo možné spatřit jakýkoli pohyb 
nepřítele v okolí města, kudy probí-
hala moravsko – rakouská hranice. 
Navštívili jsme knížecí rotundu Pan-
ny Marie a sv. Kateřiny – nejvzácnější kulturní 
památku Znojma, prošli jsme se po hradbách 
opevnění. V horkém letním dni přišel vhodný 
stín a chlad spletitých starobylých uliček, kde 
jsme našli malé kavárničky s příjemným po-
sezením u občerstvení. Všude na nás dýchala 
dávná historie.

Další příjemnou zastávkou byl zámek Vra-
nov nad Dyjí, který patří k nejpozoruhodnějším 
stavbám středoevropského ba-
roka. Vznikl přestavbou ze sta-
rého románsko gotického hradu, 
poprvé připomínaného jako ze-
měpanská pohraniční pevnost 
k roku 1100. Z něho si podržel 
dvě hranolové věže, část hradeb 
a budovy tak zvaného předhradí. 
Současnou podobu mu vtiskli po 
ničivém požáru v roce 1665 hra-
bata z Althannu. Ti na sklonku 
17. století – podle projektu císař-
ského architekta Jana Bernarda 
Fischera z Erlachu – nejdříve po-
stavili a vyzdobili impozantní sál 

předků, dominující zdejší členité 
krajině a výtvarně umocňující její 
osobitý půvab. Vzápětí vybudovali 
zámeckou kapli Nejsvětější Trojice 
jako jeho ideovou protiváhu. V 18. 
století pak přestavbu završili obyt-
nými budovami čestného dvora. 
Zámek pak získali polští Mniszko-
vé, kteří přivedli k rozkvětu proslulý 
vranovský závod na výrobu ka-
meniny. S nimi spříznění Stadničtí 
drželi zámek Vranov nad Dyjí až 

do počátku druhé světové války. Ten je dnes jako 
národní kulturní památka v péči státu.

Poslední zastávkou za poznáním byla vra-
novská přehrada, která je součástí Vranova. 
Práce na vlastní výstavbě byly zahájeny v roce 
1930, v dubnu 1934 bylo vodní dílo Vranov uve-
deno do zkušebního provozu. Z hráze přehrady 
se nám naskytl úchvatný pohled na třpytící se 
vodní hladinu, v pozadí jsme viděli pláž. Prá-
vě sem směřovaly pohledy většiny účastníků 
zájezdů. Proč? Přímo na pláži měla „Šamotka“ 
vybudovaný stanový tábor, kde po řadu let trávili 
zaměstnanci dovolené při rybaření, při různých 
druzích vodních sportů a hlavně při družných 
a příjemných večerech. Vzpomínky a veselé 
historky z této doby bylo slyšet nejen při jízdě 
v autobusu, ale i při procházce po hrázi přehrady. 
A tak se u dobré kávy nebo piva vesele vzpomí-
nalo. Ještě bychom seděli a vzpomínali, ale čas 
byl neúprosný. Více památek v tomto historicky 
zajímavém kraji se nám nepodařilo navštívit.

Při zpáteční cestě jsme se zastavili na 
večeři v Hustopečích a spo-
kojeně jsme se navraceli do 
svých domovů. Cestou jsme si 
vybavovali zážitky a nové po-
znatky z celého dne. Úsměvné 
nám připadly i dva nepříjemné 
zážitky. Posuďte sami.

Při vstupu do podzemí ve 
Znojmě opomenula vedoucí 
zájezdu nahlásit mladé paní 
v pokladně studentku 8. roč-
níku Základní školy (v počtu 
byla uvedena jako seniorka). 
Při kontrole vstupenek paní po-
kladní obvinila vedoucí zájezdu 

OhLASY
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z podvodu a důrazně požadovala průkazku 
studenta (finančně byla ve stejné kategorii se 
seniory). Naše průvodkyně podzemím pou-
tavým vyprávěním a hlavně svým zvonivým 
smíchem brzy rozptýlila toto nedorozumění. 
Všechno je v lidech.

V pokladně zámku ve Vranově n. Dyjí po-
kladní zase vyžadovala počet seniorů do 65 let 
(platili 100,- Kč) a nad 65 roků (platili 70,- Kč), 
přitom dohodnutá cena z dubna 2010 byla jed-
notná na 70,- Kč.

Jedno je jasné. Abychom se vyhnuli nedoro-
zuměním, musíme se při organizování příštích 
zájezdů více informovat o „nesmyslných úřed-
ních nařízeních“.

Poděkování patří zejména panu Hříbalovi za 
přípravu a organizování poznávacích zájezdů.

Mgr. Mirka Vašíčková – vedoucí 2. zájezdu

OhLASY

Rok uplynul jako voda a výbor svazu tělesně 
postižených v Rájci-Jestřebí již počtvrté zajistil 
rekondiční pobyt v Luhačovicích.

První ozdravný pobyt byl  3.5 – 10.5. 2008. 
Druhý 10.5. – 17.5. 2008. Tohoto rekondičního 
pobytu se zúčastnilo 51 osob, z toho 14 man-
želských párů. Věk 41 – 82 roků. Třetí probí-
hal 30.6. – 6.6.2009. Počet účastníků 49. Věk 
60 – 87 let.

Čtvrtý – letošní byl 22.5. – 29.5. 2010. 44 lidí, 
věk 58 – 80 roků, 13 manželských párů. Nejvíce 
osob bylo z Rájce-Jestřebí, Ráječka a Doubra-
vice. Menší počet z Kuniček, Holešína, Blanska 
a Černé Hory.

Tento pobyt, stejně jako předcházející, byl 
pro účastníky, kromě rekreace a kulturního 
vyžití, také zdravotní vzpruhou. Odborný lékař 
dle zdravotního stavu žadatele doporučil pod-
vodní automatickou masáž, parafínové obkla-
dy, reflexní masáže, plavání, cvičení ve vodě 
i v tělocvičně, inhalace, vycházky, pití léčebných 
pramenů atd.

Téměř všichni navštěvovali solnou jeskyni, 
někteří i vícekrát. Obzvláště, když se soustředili 
na příjemný pocit při dýchání, nebo přímý dotyk 
se solí.

S uspokojením a chválou se několik osob 
zúčastnilo kulturních akcí v lázních. Vzhledem 
ke staršímu věku členů naší organizace na-
vštívili někteří zpívání při harmonice za účasti 

JIž POČTVrTÉ

až 80 lázeňských hostů. Nechyběl ani taneček 
při pěkné hudbě. Chválili jsme i vystoupení 
Evy a Vaška, cimbálovou muziku Zálesanka, 
program lidových tanců v podání dětských ta-
nečních souborů. Nervy drásající bylo i fandění 
v hokeji ČR – Rusko. Nadšení a radost z vítěz-
ství nebrala konce.

Zdatnější jednotlivci se vydávali na delší 
procházky. Na přehradu, do blízkých vesnic, 
k léčivým pramenům, na kolonádu, do obchodů, 
do přírody.

Potom se někteří odměnili v restauraci, nebo 
v cukrárně sladkostmi, kávičkou, pivečkem.

Procedury, kultura a vycházky byly pro vět-
šinu stálou činností, absolvovanou s radostí 
a dobrou náladou.

Ubytování bylo v 1 – 3 lůžkových pokojích se 
sociálním zařízením. Všude bylo čisto a útulno. 
Co se týká stravy, byli jsme spokojeni. Sice to 
nebyla strava vyloženě dietní, ale všem chutna-
lo. Jídla bylo dostatek. Ve srovnání s ostatními 
pobyty se kuchaři značně vylepšili.

Letošní týden se všem líbil. Nevyskytovaly 
se žádné zdravotní problémy, žádné negativní 
vztahy související s pobytem v kolektivu. Příští 
rok plánuje výbor STP opětný rekondiční pobyt 
v Luhačovicích. Měl by se konat první týden 
v červnu 2011. Děkuji všem účastníkům za 
pěkný týden. Těším se na vás v r.2011.

Vedoucí pobytů
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Dne 27. května 2010 pršelo, jako ostatně 
již delší dobu. Nám ale bylo dobře v rájeckém 
kostele, kde probíhal výjimečný a slavnostní 
hudební večer.

Blanenské kvarteto PF Guitar Quartet 
dnes čekala premiéra. Na základě spolu-
práce kvarteta s naším špičkovým kytaristou 
Štěpánek Rakem dnes zaznějí mistrovy nové 
skladby. Svou premiéru v Rájci-Jestřebí měli 
i interpreti, kytaristé, František Nečas a Ro-
man Smělík, jako noví členové kvarteta.

Provedení své skladby „Hieronimus 
Bosch“ PF Guitar Quartetem sledoval pan Štěpán 
Rak velmi pozorně. Třicetiminutová skladba, jíž 
skladatel věnoval 10 let práce, složena z pěti vět, 
mistrně vyjadřuje pohnutý malířův život.

S interpretací skladby byl velmi spokojen 
a bylo jasné, že další spolupráce s kvartetem, 
která vznikla z jednoho „náhodného“ setkání 
kvarteta s jeho synem Martinem, bude i nadále 
pokračovat.  Potvrzuje se tím životní krédo pana 
profesora: „ KDYBY není.“.

Dále následovalo sólové vystoupení mistra. 
Překrásná „Óda na Vltavu“ jakoby plným prou-
dem vytékala z jeho kytary. Ta má překrásný zvuk 
a Štěpán Rak má pravdu, když říká, že hudba je 
lepší než slova, protože nepotřebuje překlad.

Nenapodobitelný je i jeho způsob pětiprsté 
techniky. Co on sám jednou zahraje, je nena-
podobitelné!

Profesorský titul udělil panu Štěpánu Rakovi 
náš předchozí prezident pan Václav Havel a to 
jako prvnímu kytaristovi u nás. Tím byl na vysoké 
hudební škole u nás založen obor kytara. Titul 

Pf GuITAr QuArTET A ŠTěPáN rAk V ráJCI-JESTŘEbÍ

profesor přijal Štěpán Rak velice skromně s tím, 
že patří spíše nástroji – kytaře. O své milé přítel-
kyni – kytaře rád tajuplně vyprávěl.

První kytaru 
získal, jak říká, 
od svého příte-
le, který vyrábí 
kytary uprostřed 
deštného prale-
sa, kde žije se 
svojí rodinou. 
Těchto nástrojů 
existuje jen 23. 
Proto nabývají 
na hodnotě. Dru-
hou kytaru má 
od pana Václava 
Svobody.

OhLASY

Kytara je pro Štěpána Raka nesmírnou mo-
tivací. Prý je v ní začarován celý orchestr. Proto 

stále vznikají jeho nové skladby plné fanta-
zie, radosti, smutku a kouzla s různými ne-
zvyklými názvy jako například „Černobyl“ 
nebo „O čaji“. Nás fascinoval zcela novým 
názvem „Královská suita“. Skladba bude 
mít svou premiéru v Monaku, kam pojede 
s panem Alfrédem Strejčkem.
Při rozhovoru pro Rájec TV se pan profe-
sor svěřil také se svou láskou k naší malé, 
krásné zemi, kam se ze všech končin, kde 
koncertuje, vždy velmi rád vrací.

Vzpomínal také na své účinkování 
v Rájci-Jestřebí při Adventním koncertu 

Foto: Šimon Černý, Jan Perout
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8.6. 2010 „ChOPIN IN JAzz“
Jagodzinsky trio – klavír, kontrabas, bicí

Polský klavírista Andrzej Jagodzinski zpra-
covává originálně inspirace hudbou Fredéri-
ca Chopina. Ve slavnostním sále rájeckého 
zámku vystoupil s kontrabasistou Adamem 
Cegielskim, který se věnuje klasické i jazzové 
hudbě, a legendou polského jazzu Czeslawem 
Bartkowskim. Trio uvedlo nový program jed-
noduše nazvaný „Chopin in jazz“, který ucho-
vávajíce Chopinova ducha, strhl posluchače 
jakoby lehkým přeletem hranic klasické hudby 
a jazzu. Posluchači, znalci, se těšili zejména 
na Czeslawa Bartkowskeho, jehož bravurní 
vystoupení odměňovali bouřlivým potleskem.

Festivalové vstupenky se prodávají na 
místech předprodeje v Brně i v Praze a proto 
bylo znát, že přijeli znalci jazzu z mnoha míst 
republiky. Trio hrálo od počátku s nasazením 
jazzmenům vlastním bez přestávky a zdálo 
se, že ani sami umělci se nakonec nemohli 
odtrhnout od fascinující hudební show. Trio 
suverénně zvítězilo svou uměleckou kvalitou 
a můžeme říci, že hudba, kterou jsme vyslechli 
s nadšením, v Rájci dosud slyšena nebyla!  

22.6.2010 SCAPINOVÉ
Stručné informace, které avizovaly druhý 

koncert, jej zahalily rouškou tajemství.
Collegium Marianum: Jana Semerádová – umě-
lecká vedoucí, Olivier Martin-Salvan, Bastien 
Ossard a Julien Cigana – hrají, zpívají, tančí 
a improvizují.

Kdo si včas zakoupil vstupenku a nene-
chal si ujít hudebně-divadelní improvizaci 
pražského souboru a francouzských herců 
na Moliérovu komedii „Scapinova šibalství“, 
vyhrál. Prodej vstupenek byl velmi omezen už 
kvůli tomu, že si herci vymínili prostor téměř 
poloviny zámeckého sálu.

Umění francouzských herců nás příjemně 
překvapilo. Hráli osvětleni třemi řadami svíček, 
v černém oblečení. Uplatněním rozličných 
hlasových poloh nám předvedli velmi detailně 
starce, jinocha, či slečinku. Měnili se nám pří-
mo před očima. Hned to byli lakotní starci, pak 
mladí milovníci, posléze zase vychytralí sluho-
vé nebo naivní slečinky. Jejich gesta, výrazy 
a kreativita, vše bylo dokonale propracováno 
a promyšleno. Jejich ruce však hrály nejúžas-
něji a nejvýmluvněji. Právě na detailech jsme 

nejvíce pozorovali proměny jednotlivých 
osob. K samotnému výrazu napomáhaly 
jednoduché masky, límce, vesta, ale 
především nápaditost. Pohyb tří herců 
– „šibalů“ – byl sotva slyšitelný. Kulisy 
tvořila truhla a tři hole, český překlad byl 
zajištěn titulky na obrazovce. 

Členy spoluúčinkujícího hudebního 
souboru jsou mladí čeští interpreti, kteří 
hrají na originály či kopie barokních 
nástrojů. Druhý netradiční festivalový 
koncert v Rájci-Jestřebí se stal opět 
nezapomenutelným.

E. Křenková

dne 15.12.2005, kdy jsme se společně učili 
krásnou ukolébavku o borůvkách. Pamatoval si 
také na tu velikou zimu, která zde tehdy vládla. 
Ale společně s mistrem slova – panem Alfrédem 
Strejčkem tehdy vytvořili příjemně hřejivou at-
mosféru.

Panu profesoru Štěpánu Rakovi i našemu 
blanenskému kytarovému kvartetu přejeme 
jen vše dobré na dalších cestách a koncertech 
a budeme se těšit někdy na další shledání 
v našem městě.  

E. Křenková

cONceNtuS mORAviAe

OhLASY

Foto: David Grénar, Jan Perout
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u S N e S e N í
ze schůze rady města rájec-Jestřebí dne 28. června 2010

Usnesení č. 2
Rada města bere na vědomí  Plnění příjmů 
a čerpání výdajů k 31.5.2010.

Usnesení č.3
Rada města rozhodla pronajmout firmě AGRO 
LEMI, s. r. o, Karolín 5 pozemky parc. č. 1842/4 
o výměře 1036 m2 a parc. č. 1842/12 o výmě-
ře 1090 m2 oba orná půda v k. ú. Rájec nad 
Svitavou.

Usnesení č. 4
Rada města projednala žádost M. a R. Bíl-
kových o povolení k napojení do srážkové ka-
nalizace. Rada města souhlasí s napojením 
přes pozemek parc. č. 511 v k. ú. Rájec nad 
Svitavou za účasti zástupce společnosti Voda-
Teplo-Světlo, s. r. o., napojení bude provedeno 
na náklady žadatele.

Usnesení č. 5
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
na byt č. 17 na ul. Havlíčkova 678, Rájec-Jestřebí 
s panem Fránkem. Nájemní smlouva bude uza-
vřena  až po převedení vlastnického práva k ro-
dinnému domu žadatele, o čemž bude nejpozději 
do 28.7.2010 předložen doklad (výpis z katastru 
nemovitostí). Při případném nesplnění tohoto 
požadavku rada města rozhodne o uzavření 
nájemní smlouvy s jiným žadatelem.

iNzeRce

Usnesení č. 1a
Rada města bere na vědomí informace o po-
stupu prací na rekonstrukci sokolovny.

Usnesení č. 1b
Rada města se seznámila s vyjádřením Správy 
železniční dopravní cesty k řešení technického 
stavu přechodu v železniční stanici Rájec-Jes-
třebí, konkrétně k žádosti města o přednostní 
zařazení vybudování podchodu pod přechodem 
a k nástupištím a o úpravu dopravního grafikonu 
na trati. Rada města bere na vědomí, že SDC 
Brno zařadí stavbu do návrhu plánu přípravy 
a realizace investiční výstavby na rok 2011 jako 
sdruženou investici se spoluúčastí města. Rada 
města pověřuje starostu vznesením požadavku 
města na SDC Praha pro upřesnění budoucí 
investiční účasti města.

Usnesení č. 1c
Rada města projednala přípis právní zástup-
kyně rodiny Salmů ve věci objektu „staré pošty“ 
a bere na vědomí informaci o tom, že celá věc 
bude projednána v měsíci červenci.

Usnesení č. 1d
Rada města bere na vědomí návrh smluv-
ních podmínek na prodej stavebních pozemků 
vč.  připomínek k návrhu.

uSNESENÍ rAdY MěSTA

• kvalitní obkladačské práce   
 Kučera Josef, Rájec-Jestřebí 679 02,  

Hradisko 105 • tel./fax: 516 432 707 
 mob. 605 086 952

CENY INzErCE VE zPrAVOdAJI MěSTA

Plošná inzerce
960,- Kč/ celá strana
480,- Kč/ 1/2 strany
300,- Kč/ 1/4 strany

Řádková inzerce
36,- Kč/ 1 řádek

• Prodám pozemek v lokalitě Na horních  
loučkách-Jestřebí 931m2 (24x39 m) 
do 450 000,- Kč. Dohoda možná.

 Tel: 608 734 711

• distribuce kosmetiky AVON.
 Péče o vlasy, nehty, pleť, dekorativní kos-

metika, vůně... Katalog a bližší informace: 
 verca.necasova@email.cz, 734 485 611

Ceny jsou uvedeny 
včetně 20 % DPH.
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Usnesení č. 1
Rada města bere na vědomí informace o po-
stupu prací na rekonstrukci sokolovny.

Usnesení č. 2
Rada města rozhodla pronajmout panu Kubíko-
vi část pozemku parc. č.525/15 lesní pozemek 
o výměře 50 m2 (z celkové výměry 2602 m2) v k. 
ú. Holešín. Pronajatá část pozemku bude specifi-
kována dle podmínek Osadního výboru Holešín. 
Pozemek  bude   pronajat   na   dobu   neurči-
tou  s  výpovědní  lhůtou 3  měsíce  za  nájemné 
2 Kč/m2/rok.

Usnesení č.3
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
zvolit přísedící Okresního soudu Blansko na 
léta 2010 – 2014 – paní  Kazdovou a Ing. Bc.   
Zaorala.

Usnesení č.4a
Rada města rozhodla přiznat Mgr. Jaroslavu 
Brázdovi, řediteli Základní školy a mateřské 
školy Rájec-Jestřebí, okres Blansko odměnu 
dle přílohy, a to na základě vytvoření zlepše-
ného hospodářského výsledku příspěvkové 
organizace a zajištění dalších významných 
a mimořádných úkolů.

u S N e S e N í
ze schůze rady města rájec-Jestřebí dne 12. července 2010

Usnesení č.4b
Rada města bere na vědomí informace Minis-
terstva vnitra ČR v souvislosti s nemožností 
provozování základního registru územní iden-
tifikace, adres a nemovitostí.

Usnesení č.4c
Rada města souhlasí s proplacením nevyčer-
pané dovolené za rok 2009 starostovi 12 dní 
a místostarostovi 15 dní.

Usnesení č.4d
Rada města projednala stížnost rodiny Neča-
sovy na nedodržování nočního klidu v Holešíně 
v souvislosti s provozem pohostinství. Rada města 
bere na vědomí informaci o plánovaném osobním 
jednání se stěžovateli a provozovatelem hospůdky 
„Betlém“ a Osadním výborem Holešín.

Usnesení č.4e
Rada města souhlasí s výměnou zubní soupra-
vy v ordinaci základní školy za modernější typ 
na náklady provozovatele.  

Usnesení č. 4f
Rada města rozhodla nechat odbornou firmou 
prohlédnout a ošetřit zeleň na hřbitově.  

Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v r.
 starosta  místostarosta

Usnesení č. 6
Rada města projednala žádost p. Všianského 
o ukončení nájmu nebytových  prostor Komen-
ského 624, Rájec-Jestřebí – provozovna papír-
nictví. Rada města rozhodla zveřejnit záměr 
pronajmout nebytové prostory na Komenského 
ul. 624 v Rájci-Jestřebí – provozní místnost 
o výměře 28 m2, ostatní o výměře 5 m2.

Usnesení č. 7
Rada města bere na vědomí Zápis ze schůze 
komise pro občanské záležitosti z 23.6.2010.

Usnesení č. 8
Rada města schválila za zadavatele pořadí 
předložených nabídek na zateplení budovy 
Základní školy Rájec-Jestřebí dle doporučení 
výběrové komise.

Usnesení č. 9
Rada města projednala žádost paní Hlavičkové 
o přidělení bezbariérového bytu. Rada města 
konstatuje, že město Rájec-Jestřebí vlastní 
bezbariérové byty, pro jejichž užívání je nezbyt-
ná soběstačnost nájemce.

Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v r.
 starosta  místostarosta



Záběry z Letní slavnosti dne 27.6.2010 
v areálu zámeckého parku.
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